TAPL RECORDED INTERVIEW WITH RICHARD G. LUBIC
291y HILLCREST HOAD, HOLLYWOOD, CALIFORNIA
TAPED IN ROOM 31, PARKER CENTER
WEDNLESDAY, JULY 17, 1900, 3:30 P.M,
QUESTIONED BY: SGT. L. L, SANDLIN ;3255
SGT. THOMAS STRONG, JR. #5972

TRANSCRIBED BY: STELLA C. ROTH, INTERNAL AFFAIRS DIVISION
(*) UNINTELLIGIBLE

Q BY SGT. SANDLIN: I know you have given your
name, your weight, your age, and all this jazz. Now, will
you give it to me agaln because I don't know you.

A Yeah, my name is Richard Lubilc, L-u-b-i-c.
Middle initial G.

What does the G stand for?

Q
A It's just a middle initial.
Q

Okay, and how do you spell the last name?

A L-u-b-i-¢., I 1live at 2010, 2010 Hillcrest Road,
Hollywood 90028.

Q Telephone there?
Yeah, 464--
This a resldence?
Yes.
464 -
--5927. h64-80o44,
Your date of birth is?
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June 8th, 1937.

And you weigh how much?
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210,
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' he calls me when he gets to town. Garrison. I'll tell you

How tall are you?
A Six.
Q Black and brown. Do you have a driver's license?
see that?
(*) forgot and give me a ticket (*).
This is your temporary?
Yeah,
(*)
My insurance went up because I got an extra
ticket (%).
Thank you, sir. Now--
A --let me say this. There are certain things
that I won't tell you because I--I've got thls confidence;

as much as I know except certain things.

Q All right, Now you have--prior to t his particulail
time which was what, 3:30, you have been talking to two of
our men up in Room 803, and this is in regards to the shooting
of Kennedy at the Ambassador Hotel on June--or the morning
of June the 5th, were you there at that time?

A Yes.

Q And they have been talking to you about the layouf
of the hotel?

A I was right next to him.

Q You were right next to him?
A ™o Bteps behind him, 4 9}




Q Two steps behind him.

Q Two steps behind him, Well, you have already
explained your situation to them, and we understand that
you are acquainted with Jim Garrison, the district attorney
of New Orleans, Parish or County, whatever they call it,
down there and that--can you tell us how long you have known
him?

For about--well, since December of last year.

(4] December?

A Actually about January 1st when I first actually
had contact with him.

Q BY SGT. STRONG: Of this year? January of ‘682

A 167.

Q BY SGT. SANDLIN: Now, at that time were you
employed by--

A ~-~-by RKO General.

Q By RKO General?

A Yeah.

Q When you first met Garrison?

A Well, let me--why don't I tell you the circum-
stances?

Q Certainly., Go ahead,

A I introduced a show in Los Angeles on Channel 9
called Tempo. It's a talk-type show which people call in,

Well, it would be controver--it's a controversy show. One

of the big controversial things is the John Kennedy assassi-
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nation, so that we have people like Mark Lane who wrote a
book and other people. 1t always mystified me about the
Kennedy thing, so one time I called Garrison in New Orleans.
I couldn't get to him, but 1 talked to his chief investigator

and sald that we have a show out in Callfornia, if he ever
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came out, we would appreciate him coming on which he never
did. Uh, teo be truthful with you, there 1s certain newsmen
in this town, and I'm not going to give you any names because!
I don't think they really--

Q Well, it doesn't make any difference.

A --that work as seml-investigators for Garrison.
They don't get pald; they believe that there was a plot, a
conspiracy. That's how they found Edgar Eugene Bradley out
here in North Hollywood. Certaln newsinen knew who he was
and looked at him and took pictures of him and everything,
and Warren Hall and the other people--I think there was
another person. These people I became familiar with and
told them because of my show, I would appreclate any help
they could give me--getting anybody from Garrison's staff on
because it makes for news. Uh, I used to be with Time
Magazine, and I knew Plerre Salinger quite well. I had Plerre
on the show. He came on and at that time I asked if John--
Robert Kennedy would run for president., He sald, '"Yes, he
thought, " but he had just left Continental Airlines, so I
knew something was afoct. In--I guess 1in February or March

when Kennedy announced that he would run, I called pierre




and said 1 can--this 1s against the FCC rules, you underatandj
| because I can't endorse a candidate in producing a television
i show, but I said I would help him in all ways 1 could when
; he came to Los Angeles; 1 would glve him the time on the show
and help produce any ads or whatever work I could do for
the Kennedy campaign because I wanted Robert Kennedy to be
the candidate. So I became very acquainted with all the
people at Kennedy headquarters here, and Frank Mankiewicz
and Fred Dutton; and I went on the trips with them., Whenever
they came to California, I got on the plane and would go
with Kennedy.

Apparently somebody from Garrison's staff knew that I
was very close to Pierre Salinger, so one day they had an
investigator here from Garrisonfs staff who lives in Los
Angeles. They've had him in and out. This guy contacted me
and asked me--now, this was prior to the Indliana campaigr, 80
I don't know (*) and asked me if I knew Kennedy, and I said,
"Yes, I had met him, talked to him, been to a party with
him, and I was supporting him." They asked me if I would go
to him and then Garrls--I said--first of all this investi-
gator contacted me and asked me if I would go to Garrison.

I mean go to Kennedy and ask Kennedy 1f he would give
Garrison at any placc in the country at that point they would
exchange or he would give Robert Kennady all the information
abvout his brother. Wwell, I don‘t--I didn't trust the guy.

that was the investigator. I trusted him, but, you E@Pw
g/
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they can tell a different story, so I said, 'I have to talk
to Jim Garrison personally." Now, I had talked to him
previous to the thing, so Jim Garrison was in Palm Springs,
50 he called me from Palm Springs.

Q BY SGT. STRONG: When was this, if you remember?

A Before the Indiana campaign, so you'd have to
date--you'd have to look up the Indiana campaign. He called
me from Palm Springs at my home. He said--I knew who he was
because I recognized him. 1 also taped the phone call which
I erased. He asked me if I would go to Kennedy and tell him
exactly what I told him; that he would give him all the
evidence of the conspiracy and who actually killed his
brother, the actual proof. Well, that mystified me because
as sort of a newsman and I--not an idea of making money. I
don't care about making money off of it. I wanted to know
in my own mind if there was a conspiracy, and he had any
evidence on 1t. I would much rather look at it myself before
I go to Kennedy, you know, and become stupid and say to him,
"Look, Senator, I know who killed your brother," or put it
to nim. So he in turn sent one of his chief investigators
in here. I didn't want to be alone with the investigator
in the ldea that maybe nobody would believe it, the story.
So I went to a well-known attorney here in Los Angeles who
is a good friend of Plerre Salinger's, a good friend of
Bobby Kennedy. We sat in his office, and he showed us I'd
say 70 percent of the evidence that Garrison has, and told
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us a lot more that Garrison would show, except for 10 percent
Garrison has hidden; that he is very frightened that he will
never get to trial, and the comments were made that this
evidence, 1f you saw this police officer, it couldn't be set
up. None of this stuff was set up.

Q What was the attorney's name that you--

--his name was Ronald Buck. He's in the nine (*).

A
Q BY SGT. SANDLIN: B-u-c-k?
A

Veah, now he 1s the president of the company
called The Factory. It's a nightclub, and Pierre Salinger's
partner. You know, real good friends, and Ron can substanti-
ate this story. I don't know if he wants to get involved in
it now after Kennedy getting killed, but he believed the
story. Uh, basically, the story is that a group of people,
power groups, wanted to get rid of John Kennedy because he
stood for certain principles that they didn't stand for when
they hated the Catholics. Now, you got to take this in the
idea that I take i1t, middle of the road, and you elther
believe or disbelieve it, or it's a great story. A group of
people, when John Kennedy was elected president, saw that
he was for more of a peace candidate than a war candidate;
and if you put together a war machine or an industrial war
complex machine, a lot of people want war in this country
because 1t makes a lot of money. Therefore, they hated him
for many reasons. One, he had made great inroads with

DeGaulle, wihilch was known., I mean he had--Mrs, Kennedy went
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| ovcr trere, and DeGaulle, you know, really thought she was
. the greatest thing. He had made great inroads with
; Khrushehev; they had meetings. Third thing, and a very

important thing was the 0il depletion allowance. John
Kennedy wanted to get rid of that, and so did Bobby Kennedy.

! One week before his assassination, he came out and sald he

would do something about the oil depletion alliowance. Some

of the people there involved in Ken--Garrison's mind are

! well-known oil people. If that depletion ever went, you Know,

ever took the taxes from some of these 0il people, they would
be paying millions or billions, and they didn't want that.
And the story gets really involved with high people in
government,

(4] Are their names mentioned? Are these high people
named in the evidence you saw?

A Well, I know who the conspiprators were, who he
calls the committee. I mean this 1s the group he--I don't
think he has the proof to point the finger and say you did
it, but he's got them like Edgar Eugene Bradley. He was
like a bookkeeper. Uh, they had three levels, the committee,
the bookkeepers and the actual shooters. I'll relate the
whole story to you as I heard it up to a point, and If11l tell
you what I can't tell you because the guy has really told
me a lot, and I don't know if he's truthful or not; but then
it's a great story. If it is true, I felt that Robert

Kennedy should know about it, and that's why I went to him,
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but I'l1l tell you what happened. In 19yoJ the National States
Rights Party was formed somewhere in south Memphis, I think.
It's an ultra-hate group. It hates the Jewish people, the
Catholics; it hates everybody only pure white Americans,

Q BY 3GT. STRONG: I hate to interrupt you, but
could we interject in here? What is your faith?

A Jewish,

Q Jewish.

A But, but you got to understand it doesn't mean
anything to me about this.

Q Qkay.

A The reason I'm saying it is if it--if you wanted
to appeal to me that way, if he said that they hated the
Jews, it wouldn't bother me because I have been in this

business so damn long that really it's like a police offiéer,

you don't care what the--but this is true; it's known. Where
did the National States Rights Party get their money. You
see, who glives them all thelr money? Well, there are groups
of people around this country that finance this great hatred.
Let's {face it., These little guys that run around with shot-
guns and shoot everybody, they got to be paid. There was

a docwnent which I saw that Garrison had 1n 1960 that said
we must eliminate three people, and they were all 1initilaled,
J.F.K., M.L.K,, and R.F.K. just on a plece of paper which
was taken by a certaln police department in the South that
raided the headquarters and took all this hate stuff, and
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these documents where Garrison had copies of this. This was
about 1950. At the same time let's assume that somebody in
this committee which I told you about is the hierarchy of
this consplracy wanted to get rid of Kennedy.

Q Are you talking about President Kennedy?

A Yeah, I'm talking about John Kennedy, and I'll
lead you up to Senator Kennedy.

Q Very good,

A They agreed to put up ten million some odd
thousand dollars which is a lot of money, this committee
would ferret it out through a secondary committee that
didn't know where they were getting the money, and that
secondary committee would find out who could do it. There
were certain ones called splinter groups (*) during the
Cuban thing. The Cubans hated Kennedy. A lot of Cubans
hated him because he had never agreed that the Bay of Pigs
was a fiasco, and he really didn't know too much about, the

C.I.A screwed him up there. So he was very anti-CIA. 1In

fact, he would have done away with it. He was very anti-
J. Edgar Hoover. In fact, Bobby was anti-J. Edgar Hoover,
you know. Along comes this group that then very few people

in this country would know how to shoot a preslident unless

they're nuts, that can do 1t. So this group decided through
contacts they had in the Federal Government--there 1s a
group called the Far Eastern Group in the C.I.A., and I know
this to be truc because a friend of mlne is in the C.I.A.,
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and he has told me that there--this does exist although he
doesn't do that work. They are, you know, lixke xlllers.
They know how to do it. They are pald to do jobs on people.
So through this group, through a great maze of different
people, somewhere around a hundred people were involved in
the assassination. They decided that they would assassinate
John Kennedy. Not decided, they planned it. The first
choice to shoot him was in Miaml, but they couldn't do 1t.
The second choice was 1n Chicago. Now, I'm telling you a
story that is related to Jim Garrison by one of the shooters.
One of the actual guys that did the shooting on John Kennedy
which really i1s a weird thing because if he's got him, I
said, *Well, bring him out."™ I said, "Let's take his
pictures; let's go ® Life Magazine; let's get it well-known
because 1f you've got the goddam evidence, Garrison,’ Jim
Garrison, "don't let it sit." He says, "I got to go to
court with it. That's the only way it's going to be belileved
1s in court.” And the press has made him out as a nut any-
way.

So anyways a group was hired, anti-Castro Cubans, of
which there were four people. They had attempted this in
Chicago but aborted it at the last minute. Now comes Lee

Harvey Oswald. Lee Harvey Oswald was the (*) guy that was

cleared all the way to the top for all kinds of clearances
in cryptics, high-speed code. Garrison says he dldn't go
to Russia to--to go over there to quit the United States.
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He was sent over there and it makes a lot of sense, That's
why Edgar Eugere Bradley 1s s¢o important. The theory is that
Lee Harvey Oswald can handle--can operate small hand-held
radios that are high-speed transmitters that really go up.
If you remember the U-2's were flyling over Russla when Lee
Harvey Oswald was there. The only way these U-2's could
home-1n to Russla was by hand-held radlos on the ground
because there was no communication system in Russia, 80 they
had people planted there, 7his 1s what Lee Harvey Oswald
was supposedly doing. He was pald by the C.I.A. to do this
when the U-2's were over--they started flying over with these
Spy-in-the-8ky Satellites. They had no wore use for Lee
Harvey Oswald. Immediately they pulled him back. The govern-
ment even paid his way back here. He was used in--he went
to New Orleans and used in all these areas, He was used
there by certain people 1n government.

one of the things he got involved was a Fair Play For
Cuba, and supposedly he became an FBI informant informing
on people in his Fair Play thing. He was paid by the FBI
and there 1s substantlation documents that Garrison's got
that he stole actually from the FBI. I don'‘t know how he
did it, and shows payceffs and shows everything. Whether
that's true or not, I don't know because I have never seen
an FBI agent pay anybody. But I know it could be done. Lee
Harvey Oswald was then told that a group would attempt to

assassinate John Kennedy in Dallas. They wouldn't kill him,
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though, but they wanted him to go Into a building and piant
two rifles, and which he did, and this was all put (%)
Garrison does not really know if he took a shot at him or not.
He can't prove that Oswald took a shot, but he can prove
that Oswald couldn't kill, because there is another building
behind where the shot actually came from. At this point
he's got a manuscript or a story written by a former C.I.A.,
or a Russilan, or somebody that knew the whole thing, the
whole plot; and then when you hear this and you see the
actual pictures that Garrison's got, it sort of scares you.
I'm taking you up to Dallas now, and they plant Lee
Harvey Oswald in there, and Tibbetts was involved in some
way. Jack Ruby was an informant, a paid informant for the
Dallas Police Department. He was pald. The Dallas pollce--
certain members of the Dallas police, because of their
positions, could grant lmmnity to different people through-
out the clty immediately when the shooting happened. The
Dallas Sheriff's Office, certain people, you know, the Chief
says, "Don't go after this guy,™ where your superior says,
"Don't go after the guy; go after him,* you're going to do
it. I mean this--this happens a lot and that police depart-
ment is a funny kind of police department, Payoffs in Dallas
are well-known, so they picked Dallas because the people
that were involved in this committee and in the secondary

people or the secondary level could control certain people

in the community there. On the day before--two days before




tie assassination, Sgecial Agent in Charge of the R and 1

saw the telegram and 1 know it's not a regular Western Union;

1t was a Fax thing they sent over, you Know, thelr bureau,

¢from the Special Agent in Charge to the Director saying he
had definite evidence and proof that an assassination plot

would be--would be launched against John Kennedy at Dealey

Plaza at 12 o'clock noon, and 1t even had the guy's name on

there, and I checked to see 1if he really was an FBI agent

and he was. He then had a second follow-up telegram asking
why he hadn't recelved an answer back and what to do.

11 | garrison said the informant that told him that there was

12 | going to be a plot was Lee Harvey Oswald. The FBI agen--

13 Q BY SGT. SANDLIN: What was this again now?

4 A The informant for the FBI that told them there

15 | was a plot to attempt to assassinate Kennedy was Lee Harvey
16 | oswald. I mean, it's a weird story, but boy it--you got to
17 | 100k at--1f you saw all the stuff I saw in the pictures and
18 | everything, then you'd say, "Gee, I don't know, he could have
1 | made a lot of this stuff up." But 1t seems impossible, See,
2 | ne had a secondary telegram to the director saylng, "Please

21 | advise what you want to do." NOW, the FBI, the director,

22 | not being in charge of protectini the president and not

2 | warning the president, and thils 1s where I find a lot of

24 | things, even 1f the guy knew he was going to be shot, he'd

% | do something. I--any man would unless there was force put

2% {on nim. (¥) He then turned it over to the Secret Service
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the assassination, Special Agent in Char;e of the MBI and I
saw the telegram and I Know it's not a regular Western Union;
t was a Fax thing they sent over, you know, thelr bureau,
rom the Special Agent in Charge to the Director saying he
had definite evildence and proof that an assassination plot
would be--would be launched against John Kennedy at Dealey
Piaza at 12 o'clock noon, and it even had the guy's name on

there, and 1 checked to see if he really was an FBI agent
and he was. He then had a second follow-up telegram asking
why he hadn't received an answer back and what to do.
Garrison said the informant that told him that there was
going to te a plot was Lee Harvey Oswald. The FBI agen--

Q BY SGT. SANDLIN: What was this again now?

A The informant for the FBI that told them there

| was a plot to attempt to assassinate Kennedy was Lee Harvey

Oswald. I mean, 1it's a weird story, but boy it--you got to
look at--1f you saw all the stuff I saw in the pictures and
everything, then you'd say, "Gee, I don't know, he could have
made a lot of this stuff up." But it seems impossible. See,
he had a secondary telegram to the director saying, "Please
advise what you want to do." Now, the FBI, the director,

not being in charge of protecting the president and not
warning the president, and this is where I find a lot of
things, even 1f the guy knew he was going to be shot, he'd

do something. I--any man would unless there was force put

on him. (*)} He then turned 1t over to the Secret%ce
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because thcir job was to protcct the president. The telegram
never got to the Secret Service, Somewhere between the FBI
Director's Office and Secret Service the telegram dlsappeared,
but Garrison has a copy of the telegram. That's one thing
that happened. Uh, what happened was they picked Dealey
Plaza because the Secret Service had gone through the route
of the procession before, and at Dealey Plaza they would

make a complete left turn and go on an overpass where he was
going to make a speech. The Secret Service usually never
stops those cars at all., They are always at a certain speed,
around 30 miles an hour, They never slow the damn things
down., This they'd have to come to a dead stop almost. 1In
fact, they did come to a dead stop at the bottom of this
Plaza area. The speed in which he was shot, it was 11 point
something miles per hour.

There were four shooters. Now these shooters were
stationed at different spots around that. One was in that
grassy knoll. No one was in front of him, and I think two
were behind him, one of the bulldings, Just behind the Book
Depository Buiiding and the County Records Building which
gave them a higher shot angle which the FBI couldn't even
prove how they, you know, they couldn't show that Oswald
could shoot him from that bullding. The best sharpshooters
in the country couldn't have done it. But behind him gives
them the angle, but they never checked that. These four men

were paid so much money, and they hated Kennedy anyways
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oecause they were anti-Castro Cubans. They were from the
Splinter Group trained oy the C.I.A. to invade Cuba, and
certain people of the C.I.A. were cognlizant of what was golng
to happen. Now, Oswald wes a plant; he was a stooge; he was
going to go and plant these rifles and maybe take a.shot at
him but miss because they--he was told that this would trigger
Kennedy to do something about Cuba, you see, and he was
involved in this plot and maybe it would help the government.
He didn't know, but in his travels he decided to tell the
FBI what he was doing because they were paylng him, which

he did; and he told this particular agent about this plot a

couple days before. He told them who the people were.

So we get now to the day that it happens., The four

shooters posltioned themselves at certalin spots so they would
be 50 yards away each way, each direction. They had little
two-way radlos, small ones with small antennas. One guy
yelled, "Fire," at this particular time when they reached
the certain spot .on that street. They all fired simultaneous
1y which meant that a lot of people said it sounded like a

volley of shots., This was in the Warren Commission Report
when a 1ot of people were interviewed. Not Jjust three shots,

they shot four times. Each guy shot at the same time. The
first shot hit him in the front--excuse me, I think the first
shot hit him in the back., Yeah, coming from the--where the
Book Depository Bullding--supposedly County Records--hit him
in the back. The next shot slmultaneously hit him in the
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front. Now, I used to work for Time, and 1 saw the ccpruad
films. You saw the Zepruda films as polliec offlcirs. You'd
wonder what the policeman on the motorcycle 1o dolng goiny
1ike this as the flat of Kennedy's head is coming thig way,
being shot from behind, 1t just isn't poasible, I think, lor
that bullet to turm around. So coupled with this information
that he was shot from the front, they used nonsighted
Mausers because a sight would have corrected--they would have

tried $O0 ¢OIrvect on that sight and zeroed in. Unsighted,
they couldn't correct, 1t would be just a stralght shot.

Q BY SGT. STRONG: Look, what do you mean by that?

I den't understand that? I'm sorry to interrupt.

A Well, I'm not a gunman, but to put a sight on
their telescopic sight, they would have to overcorrect as
he was moving. These guys were perfect shots. They were
troined in marksmanship, 80 they used unsighted, Jjust the
thing that sticks out because 1t was better shot for them
rather than using telescopic sights. Now, I don't know the
theory of that, but I assume that there must be some reason
for it. They used to use specially-made bullets. The butts
were made so they would dissolve or break up, and I know this
18 true, it can be done on contact they would bust. One of
tlicm missed Kennedy and hlt a woman--do you remember a man,
hit him on the cheek and imbedded in the ground? The Dallas
pullice wepe pight there to get 1t out of the ground and even

changed the sign post that was hit., They fired four shots.




front. Now, I used to work for Time, and I saw the <cepruda
films. You saw the Zepruda films as police officers. You'd
wonder what the policeman on the motorcycle 1s doing golng
like this as the flat of Kennedy's head is comlng this way,
being shot from behind, it just isn't possible, I think, for
that bullet to turn around. So coupled with this information
that he was shot from the front, they used nonsighted
Mausers because a sight would have corrected--they would have
tried tc correct on that sight and zeroed in, Unsighteaq,
they couldn't correct, it would be just a straight shot.

Q BY SOT. STRONG: Look, what do you mean by that?
I den't understand that? I'm sorry to interrupt.

A Well, I'm not a gunman, but to put a sight on
their telescoplc sight, they would have to overcorrect as
he was moving., These guys were perfect shots. They were
trained in marksmanship, so they used unsighted, just the
thing that sticks out because 1t was better shot for them
rather than using telescopic sights. Now, I don't know the
theory of that, but I assume that there must be some reason
for 1t. They used to use specially-made bullets. The butts
were made so they would diseclve or break up, and I know this
18 true, 1t can be done on contact they would bust. One of
them missed Kennedy and hit a woman--do you remembexr a man,

hit him on the cheek and imbedded in the ground? The Dali&s

police wure right there to get 1t out of the ground and vven

changed the sign post that was hit. They fired four shots.
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Uh, out of the four, Comnnally was hit by this wupposedly, and
Kennedy. Then two of the guys behind shot another two shots,
50 8ix--six shots were flred. Garrison has one of the
bullets. I mean I saw the picture of it. He sald he would
produce it, give 1t to Robert Kennedy and everything, and

it could be proved that it was shot from a Mauser, and the
gu; that did the shooting would tell the whole story. Uh,
they were immediately arrested, these four people; and I think
seven or elght people were arrested, one with a Mauser in

his hand--a rifle in his hand. He said he had been hunting.
The car was from Louisiana, out-of-state license, but it

had been muddied, but he was working here. They had all gone
right through a police--there was a police--there happens to
be a police parking lot where somcone was shooting from
because the police department is right near it. So they took
these people in and bcoked them--or not booked them, but
questioned them and let them go. These people--

Q BY SGT. SANDLIN: --were four Cubans?

A Well, they were anti-Castro Cubans. They could
have been American, I don't know. I know one guy that
Garrison says he's got is a Cuban or a Latin, let's put it
this way. (*) wuse the term Latin. They then escorted
these people out to Dallas Airport in a police vehicle, and
they all got on an Eastern Airlines plane and took off and

went to another place and then went out of the country. They

were given like immunity by the pollce becaude ceri;églpolice

.




were supposedly involved, and a certain Sherift, ccrtain
C.I.A., agents. The minute John Kennedy was aseassinated, uh,
uh, Lyndon Johnson in some way, CGarrison says, knew what had
happened, because of the power structure of the people that
were in this committee that had paid some of them had given
millions %o Lyndon--Lyndon Johnson to ve president. They
had him set up for 30 years in Congress and the Senate that
he couldn't do a thing about it, and he knew and he was told
that this had happened. So immediately he was--formed the

Warren Commission, and he was told that (*) Warren will you

look into this, you will not look into that, and everybody
on that Commission looked into certain things and didn't
look into other things, and there was a great--even some
members of the Commission said, "™Why didn't we look at this?™
Anyways the Group got away.

There were 9 odd people in the whole thing including
the committee down to the shooters. Some of them have dled
mysteriously, others have died of heart attacks, all this
jazz, Uh, I'm just Crying to think now. At this point
Garrison then opened an investigation, I think a year after-
wards into the murder of John Kennedy because he had heard
from somebody or had evidence that the plot had started in
New Orleans, 80 he started subpoenaing people. One he had
was a ferry. A guy by the name of Pharie who was a homo-
sexual who kept lists of people. He was able to question

Pharie, and Pharie told him that he wrote a large report
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you have to take 1it--do it in a room 72 degrees to get it
ready, something, pilssurlc acid or something like that.

Q I don't know what you mean. You know what, it
is prussiec acid.

A That's it. They hit you with a spray and walk
real quick. They take pills so they don't get any, and when
the guy hits the ground, he'!s dead of a heart attack except
he says 1t's well-known in the C.I.A. guys that, you know,
for the guys that do it. He said except for one thing,
before when they did it to Pharle, they had a glass that
broke. His lnvestigators found the glass and the FBI found
the glass, too. Now they don't use glass. The glass
supposedly breaks when they hit this thing and falls to the
ground. That's the evidence he had on this, so he feels
that Pharie was killed. Which leads us up to that he opened
the case on the indictment of Clay Shaw and Pharie. Pharie
died; Clay Shaw is free on bail. Shaw's defense has asked
where Garrison gets all his money. Now, first, he had a
hundred people, I think, in New Orleans that gave him money.
Now some of them pulled cut; they're scared. Which brings
on in time now the Martln Luther King killing, he says, 18
connected with a guy that will never admit that he shot him,
and he was paid. He--the bullets used to kill Martin Luther
King were specially-made bullets., They weren't regular

bullets that you buy in a store. He has definite proofl of

this, and I bellieve that the bullets were specially made.




22
After the Rovert Kenncdy thing, affair, where I was going to

tell him that he had this evidence, I went before he gets
killed, I told Mankiewicz the story. Frank Mankiewicz, a
portion of the story in hopes that he would get me to Kennedy
and I would sit in a room with Kennedy and tell him just 1like
I'm telling you. "Look, I'm getting from the horse's mouth,
whether you belleve it or not, I'm just saying this, I fear
for your life because this guy tells me that there are people
that want to shoot you." He has a plot whether it's true
or not, but I have seen so much stuff, and the more I've
seen it, and there are a lot of people that believe it. In
fact, the polls show 85 percent in the United States aon't
belicve that Lee Harvey Oswald did it alone, and I think this
has been by the press, these stories. So, therefore, X
wanted to go to him Just as a person because I knew him. He
had done certain things for me, Kennedy, really, that if he
liked you, he really liked you. I have been with him on the
press plane and we'd have to leave, he'd say, “Ccorie on with
us to Nebraska or Indiana. Come on, forget your job, I'll
pay your salary. Don't worry about it." Or, "Do you have
to leave now? You can stay with us.™ And I liked him, and
so I did a lot of work for him on the side.

Which brings us to the point where I {elt that he should,

know., One day Frank Mankiewicz came back here after the

Indiana campaign. Apparently they wanted o walt and see 1if
they'd win in Indiana before they had any answer. Mankiewlecz




sald the Senator does not wish to know any intformation, and
the answer 1s no, and he said that right in {ront of Dick
Cline in Kennedy Headquarters. The answer is no. S0 1 took
it, and I got back to Garrison through a bachelor that works
for Garrison and told him the answer was no, but I felt that
he did know already--somebody else had told the story, and

I think that he couldn't do a thing about it. If it was as
powerful as Garrison sald it was, what could he do. He
provably feared this--something could nappen to him.

About six weexks ago I was in Salt Lake City, and Jim
Garrison was at the airport. He had handed--1 guess he was
on some (*) so I went over to him, and I said, "Jim, how are
you?" He said, "What are you doing here? 4and I said, "You
know, just here on business, in with a group in Salt Lake
City (*) I said, "Did you know I was right next to Robert
Kennedy when he got it?" He says, "Geez, I didn't know that.
I haven't talked to anybody that was there. So he said, "Let
me ask you a question. Do you think Sirhan Sirhan and all
these guys are tied up?" He says, "He's a company man, "

Now what he means by company man either could be taken that
the committee has put out money to get rid of Kennedy or the
C.I.A. in some way had a direction on Sirhan. He says, "Watch
this come out in the evidence that he's in with some group
called a Free Jordanian Group, or something like thzt, and

he used special-type bullets, butts, that he bought that you

just don't buy at a regular store or don't ask for that typc




if you're Just a puy that doesn't xnow anytning about guns.

Those bullets were--I don't know--this is what he tells me,
those bullets were a certain type that would really do a job.
Whether this is true or not, I don't know., I have never
checked the bullets. But I said, "Certainly they worked;
they did the job." He said that he probably was a dupe just
like Harvey Oswald except groups got to nim and instilled
hatred in him, but had he missed, I know to be true and have
proof, that there were other people at that Ambassador who
would have mace sure that he got killed that night. They
waitea untll it was announced on NBC that he had won
California® primary because that gave him a lead. That lead
couldn'’t have been stopped to a point at the Democratic
National Convention, so therefore a lot of people didn’t want
him to become president in any way, chape, or form because
there may have been fear that he would reopen the Kennedy
thing. If that had happened, a 1ot of people would be 1in
deep trouble, so there was a plot to get rid of him. He said
that I even venture to say that James Earl Ray in some way
was near Sirhan Sirhan in Los Angeles on a certain night.
Now, this is as far as he has told me. He's going to
be in Los Angeles next week or the week after, He'!ll call
me when he gets here. I told him what I tocld the FBI, a
portion of my story, and 1I'll tell him I told you this because
it's a matter I feel that I don't want to make like I'm a
ilar or anything. That story 1is so alarming, if it was true,
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that I--I--1 thlnk that 1t should be known if 1t is true.

It it's a lle, take Garrison and then throw him out in the
river and let him be a joker for the rest of his life., But
the way he tells it, and he's no dummy, he's a district
attorney of a parish; he's a former FBI agent; he's a graduate
of Harvard Law School, He's no dummy. I mean if he's doing
it for headlines, he better get something quick because the
pecple are saying he's phony. But the Federal Government--
he knows, and he can show you, evidence that the Federal
Government 1s paylng Clay Shaw's defense. FrFigure it out.
wWho's putting up the money for Clay Shaw, He's broke. He
has no money but yet there's a fantastic defense against him.
Now, they have something from the Federai Government that's
stopping the whole trial, The Federal Government is (*)

in the state trial to stop it and there has been so many (*)
things thrown in his path that he said, “I'1) betcha Clay
Shaw--" this is what he said, "Why I'm going to get to
Kernnedy--1 don't think Clay Shaw will ever get to trial.
He'll elther die of a heart attack or somebody will get me.'
And that's what I sald, "Aren't you scared that if all this
is true that they'll be shooting you?" He said, “"Well. right
now they wouldn't, but I am a little scared.™ Let's face it,
Robert Kennedy got shot, Martin Luther King got shot. John
Kennedy got shot, and I think I've got the whole story. There

jare a lot of people who believe him. I'm not saying whether

I belleve him or not. I'm saying that I1f you saw everything
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he had, his detectives, and you worked in this every day in
,our life, you'd either say that's a great story--that some

of the gictures he's got--and then the FBI telegrams and

documents of people that are living in foreign countries and

scared to come back to the United States because they were
involved inthis. It's a welrd story.

Q Well, now--

A --well, let me just say Edgar Eugene Bradley--

Q Oh, yes, let's g0 into him,

A He's here. Edgar Eugene Bradley was supposedly
in Dallas the day of the shooting. He says he was in El
Paso or somewhere else. They've got proof that he called
up a girl in Oklahoma City or Tulsa and asked her to--he
asked to bribe her or told her that he would make 1t right
for her if she told Garrison's investigators that he was there
that time or had left that night, that would make it impossibl
for him to be in Dallas. She in turn said she wouldn't lie
for him. There are other things they've got that says he's
lying and he's--he was in Dallas. 1In fact, they'’ve got a
suy that tock a picture of him just by mistake. They founad
a picture. They can prove that he was in Dallas. I mean this
was what he's saying. Garrison is not playing games, to
extradite him back and to go to all this problem with the
niece of the extradition secretary, he's got to have something
to do.with it, so therefore Edgar Eugene Bradley 1s a former--

works for a right wing organization that is headed by a

:51:/2;2WW




Form 828 (R-34)

10

11

12

13

14

15

16

17

18

19

21

24

‘. (Y

preacher back east 1n New Jersey, As I say, the funcs cones
{rom government--it's a red line or somevbody broadcasting that
he goes around and sollcits money or gets people to Jjoln this
group. He was formerly an 0SS agent durlng the Second World
War. This was what Garrison sald, or some type of an agent.
He was formerly assoclated with some forms of the FBI. He
was made the contact man to hire one--he knew Lee Harvey
Oswald, This Splinter Group, he was in--he was in second
level, He was given money to buy people. That's why Garrison
wants him back padly. One guy here was a phony. I think he
even went down to New Orleans and told a story, and I think
Garrison wiped him out because he really wanted to--what
Garrison says was sometimes they set up people that look
aiike that you «now in a mass thing like this, if it's planned
right, they put a guy here s0 he looks like somebody else.
And look at all the plctures up there, there's a lot
of people in those damn rooms that you can't even lidentify,
and it's going to take all the rest of our lives to find out
maybe one person. But you could belleve that people do look
aiike, and it was planned so well that certaln people were
put in certain places to look that way, but the real guys

were taken out, got out, got away.

Q BY SGT. STRONG: That's a good picture of you in
trere,

A Yeah, yeah.

Q I spot you when I see you.




Yeah.
SGT. SANDLIN: We're now on Bradley. Don't
think I wasn't scared there. I was scared out of my wits.

Q BY SGT. SANDLIN: Did you--did you see any docu-
mentary evidence on Bradley when you were looking at all
this stuff?

A Bradley is a marked--they want Bradley back be-

cause they feel that they can tie him in right to the payouts.

In fact, they've got someone that says he gave them money.

! The documentary--I didn't care much about Bradley, really.

All I cared about is 1f there was four shooters, then one of
them had shown up and he said, "I am a shooter," and Garrison'
got bullets, and he knows where one of these come from. I

Q Well, why we ask you that questlon is because
Bradley is a citizen of Los Angeles, and--

A --well, I realize that.

Q ~-finish an extradition hearing.

A Being enacted on.

Q Yeah, and I just wondered what the deal was
actually.

A Well, I think that Bradley 1ln some way must have
been involved because he has gone to great means to say that
he wasn't there to protect his name. Why couldn't he go down
there? The District Attorney there 1s not so much different
than Evelle Younger. Here's a District Attorney, he's got to

present hls case., Now, a lot of people say that circumstantia




is the best way to conduct a trial. They say that they can,
by circumstantially connecting a lot of things, Garrison
could win his case down there and indict Clay Shaw and all
these people all the way up to Lyndon Johnson, due to the
stuff he's got. And he has shown me and I have seen from
other people that have worked for him. And the way he's
conducted his investigation, 1t was almost llke an FBI
investigator, A C.I.A. investigation, the way he got into
certain places and stole documents that never would have been
made available.

Q Or bought them.

A Or bought them, sure. And former FBI agents
that have resigned that will tell the storles the way they
are, and former C.I.A. agents, or people that had, let's say,
that are known to have worked for C.I.A. and they are in
foreign countries will come here and tell the story only if
they are granted that they won't be shot on the way in or
way out, or whatever it is, because a lot of people have
been shot.

Q Now, let's disregard Garrison--your conversation
with Garrison in Salt Lake, or wherever it was, D0 you
personally believe and have you uncovered any evidence in
your~-on your own to lead you to believe that Sirhan is
involved in a conspiracy?

A Well, other people--~here's something that is very

interesting. Garrison sgys this, and I have seen thi§nh8ppen:
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tace it, c¢verybody was confused. Mayor Yorty was confused.
I mean he's--he sald a lot to hurt the case 1ln some ways,
out one of the things I noticed Mayor Yorty saying, and
where did Yorty really get the information unless somebody
shoved it in his hand and said, “Here it 1s,"™ or a policeman.
I'm not saying anything about the police, don't get me wrong.
Q (*)
A He said that--that Sirhan was a member of the--
what's the name of the guy, the young Communist thing?
Q DuBois Club?

A Yeah, (*) with DuBois. He said--I remember seeing

on television he was a member of the DuBois, then when the
reporters asked him, he sald, “Well, we have no real procf
that he was a member, but he was at meetings of the DuBols
Ciub.™ So I asked Garrison about that.

Q For your information The Fez Club on North
Vermont is a DuBols headquarters.

A The Fez Club is a--a--

Q Arabian nightclub.

A Arablan. Okay, okay, I know that, I know
certaln things are happening, but this information was placed
into Yorty's hands, and Yorty sald this at a press conference
to throw light that the guy was a Commle, In some ways, but
now 1t changes now that he really hated Kennedy supposedly
because of his alliance to Israel and the Jewish people which

the Arabs are supposed to hate. But the guy had been here
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-0 SO uamn 1o, ne wat to oelivos nere, ara lat's iact ;t.'

ne haa as many American ideas as anybod. ¢lse. when ,ou . et |
ere at a youny age and you ;0 throuph the local schools
and everything, someovod, had to pury information into him
and get him to hate to shoot.
5] walit, now, we're talking avout--we're talking

aoout--

A --you asxed me do I believe that there or do I--

Q --do you have any evidence is what I asked you.

Do you belleve in your own heart, and do vou have any concrete

evidence outside of-- §

A --I have no--I have no evidence. If I had
evidence, I'd bring it--give it to you.
We wish you would if you do,
No, no, I don't.
If you ever uncover any.

Well, I'm--I'm--look, I'm working on this on

Q Let me explain something o you here now, Richard
now talking about hating someone and then jolning with two
or three other people, one of the persons to commit an act
is two different things, and we must bear this in mind, Now,
welre speaking of Sirhan maybe being pumped full of hate by
someone, There's one thing, he doesn't have to act on 1%,
does he?

A




“ ho, nut 11 he consplres with one or two or three
people ovex onthe other side here to buy a gun and to buy
ammunition and go kill someone~-

A --where did he get the $400 to buy it?

< Well--

A --an insurance claim.

Q That's what we have been told. (%)

A That was half of what the money was supposed to
be recelived (*). Well, it was supposed to be a thousand
dollars. I heard that he was given a thousand dollars by
someone, unknown person. Garrison has proof of this. He
says that the money was given to him was a thousand dollars.

Q In addition to the so-called insurance money?

A I assume so0. I don't know how much the insurance
was, but I'm saying there was extra money given to him, Uh,

Garrison feels that he was lnduced or seduced or whatever

you want to call it by a group of people of which he dldn't

know too many of the people that he was in with. Now, to
get some guy to hate somebody to shoot him is very, very
hard to do. I mean, I couldn't do it, and you couldn't do
it because to get them aroused to a certain point, put the
gun in his hand or give him the gun to go to do it, or make
him buy the gun is very hard, and that is why sort of it's
in my mind it couldn't be connected, but how many times is
a president and then a guy like King and then in--the Senatel
all in the same family, all against war, violently agailnst
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. Martin Luther King with certain things. Now somebody got a

war, how come they get sr.ot? Now this is the average mind

ol a person--he'll say it's hard to believe that they couldn't

be connected, but from what I've seen and what I've heard,
now getting back to the--the DuBois, put--at the same time
if you look back in Dallas, a Chief Curry issued certain
statements right away thatwere put in his hand that we have
a suspect who was a member of the Free Cuba--or whatever it
was--and they l1ssued these statements immediately right after-
wards., Thils 1is a certain planned thing. It was done with

police radio--a lieutenant so and so in the Police Department
in Atlanta, or Memphls, excuse me, got on that police radio
and ordered police cars to a certain point in time. It was
all recorded because the police record their radio systen,
yet that lieutenant that was on there was never there, and
he didn't 'say those messages, and this--even now, I mean,
it's been reported that somebody got in., took a transmitter,
got on the same frequency. Now that's easy to do., Most
police ifrequencles around the country are all the same, and
he ordered these police cars away from the area which tied
up thils thing for about an hour and a half so that Earl Ray,
or whoever he was, could get away.

Q Well, --

A --now, I concelved there was deep confusion in
that hotel the minute that 1t happened. The people on the
outside of that ballroom didn't really know what was going




on except people yelllng, "He's been shot." Well, they
didn't know, really, who's been shot. You could have made
your way out of that ballroom so easy if you had been
involved because all you had to do was walk through the
crowd, People had thelr heads down. I walked in that crowd,
and I said, "Gee, 1t would be so easy for nuts to be in here
to do this. There's so many people in here." Now, Kennedy
not wanting protection--he really didn't care about 1it, I
don't think. I think he knew that if somebody wanted to get
him, they'd get him,even the lLos Angeles police special
squads, if they have them, couldn't have protected this guy,
because if somebody wants to kill you, I don't care who you
are, he'ts golng to get you.

Q BY SGT. STRONG: Well, he shouldn't have been
killed in the area he was, that's the only thing (*).

A Let me say this. Had Sirhan missed, there was

somebody else supposedly to do him in in another area.

Q Well, the statements that you made, if someone
is going to get him, they're going to get him, that's a true
statement.

A Sure, that'!s whether it 1s an assass--1 mean
that's a conspirator or not.

Q BY SGT. SANDLIN: Getting back now to Sirhan,
this 1s what we are vitally concerned with.

A Listen, if I can help in any way, I would glve yoOy

my services to find out. I will--I1'm looking at a certain

£
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aspect of the thing. Wwhatever I find I1'll--

Q --have you talked to anyone outside of Garrison?
And you understand now we appreclate your coming and talking
to us., Now, we are not arguing with you.

A I understand this.

Q But have vou talked to anyone who, your being a
newspaperman, a man in the news media, have you talked to
anyone who has inferred or has told you that they have any
evidence regarding Sirhan being involved in conspiracy?

A It's what you consider evidence. You mean
outside of Garrison?

Q Uh huh.

A Garrison is the only one except for I'll say one
other person that knows Garrison and heard the same thing.

Q Have you talked to any other law enforcement
agency regarding the information you have given us today?

A TheFBI.

Q The local FBI office in Los Angeles?

A I talked to Dick Wolf who came to my house who
1s investigating the Kennedy assassination. I told him the
same story.

Q Have you talked to any news medla besldes your

A No, the reason I never talked to news medlas, I

know the news media--I mean, I don't want to talk to them.

I felt that if there is a story such as this, and 1if 3irhan
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Sirhan is involved, then if 1'd find out anything, I would
o0 either to the ¥BI or to the local pollce.

Q May we explain something to you now, Richard?
what do they call you, Dick?

A Yeah, call me Dick.

Q I'm Sandy and this i1s Tom. The Los Angeles
Police Department and the District Attorney's Offlice of the
County of Los Angeles 1s charged with the responsibility of
this case. The FBI 1s not; we are. Now if something blows
or something goes haywire, the FBI wilill never be held
accountable, but we will, like Dallas is.

A I realize that. I agree with you.

Q Now, I want to explain something t¢ you. Because
Senator Kennedy was an officer of the Unitea States Govern-
ment as a duly elected Senator, this is the sole reason why
&ctually the FBI 1s on this case. I1If he had been a City
Councilman they!d never--or a County Supervisor,

A They wouldn't care.

Q This is right. Now, this is why I want to talk

to you in this vein because in the future--now, I can't sit

here and neither can my partner sit here and tell you not
to talk to the FBI, but we would appreciate very much if you
have anything, and you uncover anything, that if you would
call us and talk to us first because we have the total--
I mean total responsibility.

A Well, let me Jjust say this, the funny thing 18,




and I told this vo the ollicers upstaire--

W Yeal..

A The cay after the shootlng of Senator Kennedy
I called the District Attorney's Office, Evelle Younger's
Office. I didn't know who to talk to. I said, "Look, I
was right next to the Senator when he was assassinated." I
told--that night in confusion even the police were confused

| because there was a policeman, a young policeman there. He

1

didntt know what to do really. I went up to him, and I

.
i
i

said, "Look, I was in the room." (*) "I was in the room and

1 I was right next to him. You can see all the blood on my

leg.™ He said, *Don't bother me; I'm busy, buddy." And I
said, "Hey, look,™--you know, look, I can understand that I
would have done the same thing, toc, people runniag around
with guns there, the police running.

Q I was a young policeman once.

A Okay, so the next day I called the District
Attorney's Office a couple days later, and I said, "Look, I
gave my name to a policeman there, but I think he was so
confused he didn't know what day it was, and I'd like to
tell--1 was at the assassinatlion and 1f you need me, call
me."™ That afternoon the policeman called back and said
this 18 police offlcer so and so, and he asked me where I
was, and I told him and he sald, "Good. I'll put your name
down and if they need you, they'll call you." Okay,

apparently you moved your investigation from Rampart District
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to the main thing. I don't know if you lost the papers or
not because my name got lost because Risener or Risen up-
stalrs--

Q Right.

A --called the 9000 number building where 1 have
an office and asked the--thls was Just last week--1 mean
thils is now, we're a month and a half or two months--

Q --1 know, let me--

A --I know, I'm just saying this 1s what's funny.
He said, “"We've been having a hell of a time to find out
where you were." He says, *We want to talk to you about the
Kennedy™®--he told me about the Rampart thing. I said, "Well,
I'11 tell you anything you want to know. I'll tell you
where I was--you got all my pictures.” The interesting part
was one week to the day the FBI was right at my house. Now,
I was at Salt Lake, and my wife called me and said, "There's
an FBl agent that called here and they want to see you."
She says, "Are you in any kind of trouble?" I said, "No.
No, it must be the Kennedy thing." Now, I felt that I--1
asked--1 thought that the District Attorney's Office, this
policeman had given my name to the FBI. So 1 called this

guy Wolflere at Los Angeles, I said, "Look, I'll be back"--

it was on a Friday-~-"I'1l be back and I1'l1l call you as soon
as I get in."“ He sald, “As soon as you get 1n, call me and

1'11 have somebody come out to your house and take your

statement," Well, I ot in and I lost his name., My wife had
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nls name on a plece of paper, so I called the FBI, and I
said, "Look, I can't remember the guy's name. It's Dick
Lewls or Dick Smith," and she says, "Look, we've got plenty
of FBI agents, 1'l1l transfer you." They transferred me all
around the place and then that Monday that guy called me up
and said, "Mr. Lubic, why didn't you call me when you got
back?" And I said, "To be truthful with you, my wife lost
your name or the phone number, so I asked information for the
number.® He said, "I would like to come out and see you right
now." "Okay, come on out.* Now I said to him--particularly
I daid, "Well, I 1live at 2010 Hillecrest Road up in Hollywood.
He says, "Well, you live on the second floor, don't you?" He
says, “Is there room in your garage?" Now, I live in an
apartment, a double, two story--"because the last time I was
up there, there was no room in your garage." So that means
he had been there before now elther to look for me, not
finding us home, but he knew exactly where I lived, He knew
my phone number which happens to be an unlisted line, so he
had had to get it from the telephone company.

So when he got there, I showed--told him everything,
drew the pictures where I was, and I related--I said, "Look,
I've never told this to an officer of law before, but I got
to tell you now. Kennedy 1s dead and it really has hit me--
this story which I told you. He argued about it, and he wau
a nice guy, don't get me wrong; he was a very nice guy. And

he said to me--let me just finish this--he kind of distelieved

b
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t out you never know. I then said, 'How did you et my
& N Y J

name? Ly the way, did you get it through the District

Attorney's office?” And he says, "No, I got it from a menmber

of thie Kennedy staff." Okay, now I had told Frank Mankewicz
this story. Apparently the FBI and Frank Mankiewicz--I said,
"Who on the staff?"™ He says, "I can't tell you that, but it

came from Washington. Your name came from Washington, not

from our local office here."” Now, he is in charge of an
investigation, I guess, like you say because it is a Senator,
but I think they are involved in a lot just the same as you
are. I think they are looking to see if there is a con-
spiracy.

Q Absolutely.

A I mean, let's face it, just because he's an offi-
cer of the United States Government, I think they are deeply
involved to find out.

SGT. STRONG: We are deeply involved to find out
1f there 1s a conspiracy, too--the Los Angeles Police
Department. And we're going to delve into it very thoroughlyJ
(*)

A I think this 1s the most important thing that you can

SGT. STRONG: Absolutely.
SGT. SANDLIN: That's why I asked you a very
pertinent question,

A Yeah, 1f I have anything--if I can uncover

572
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anything, you'll have i1t, I willl because I--I am in sort
of position now wherc 1 think thatSirhan Sirhan dldn't do
it by himself, I mean in the room I saw the gun, and I

sSaw--

Q BY SGT. SANDLIN: This 1s an opinion you have

A This is an opinion I formed because--

Q -~how dld you form this opinion?

A Because I feel that the guy--now, forget the
idea of me being there.

Q Just forget Garrison now. The Jewish thing (%)

Forget Garrison. We want to talk about you only.

A I feel that thils guy in some way was driven
either by money in certain deposits put away and by certain
people telling him in California he'd never go to the gas
chamber because he wouldn't, because there!s a moratorium
on death here that public opinion--and even vou've seen it--
now public opinion in some way now would be for him, and
they have received letters praising the guy for shooting,
that he'd never go--the odds were that he may get the death
penalty but he'd never die, and he'd be let out. Now, how
old is 20~-20 some years old?

SGT., STRONG: Twenty-three.

A Let's assume say you spend five years in the

county jall or in prison; you get out and they'!'ll deport you

back to Jordan maybe, or you write a story and somebody will
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plck it up oecause that's what happens. Now today's people

are made a hero, you know, 1f they commit crimes. Right now
the way of our courts are--you even said it when you came 1in |
here--there's a certain--you can't even do, and him belng non+

committal from what I have heard, he doesn't talk to anybody.

not that bright that he's studied that much law to say

i
|
|
He's never even related to the case. Somebody--now, he's .

nothing, and he hasn't said a damn thing unless he has said
it to this lawyer of his. And I don't think the lawyer 1s
even going to say what he has told him because he can't.

Q BY SGT. SANDLIN: But so far, Dick, you did not—-i

A --in my mind I say this. I feel he did not act
alone,

Q All right. But so far you personally have not
uncovered any person or group of persons that has talked to
him along these lines that has paid him any amount of money?
Now, I'm not belng arbitrary. I'm not arguing with you, Dickj
but you have not uncovered yet, and I'm sure you are all eare
and eyes, and you yet have nof uncovered anything pertinent
that you could really put your hand on that would indicate
that he was influenced by people or that he was paid by
people or was part of a group of people.

A I can answer your question up to this point.

Q You feel in your own heart (%)

A 1 feel that, and this is I--i--whatever you saild,
I say I do not know of anybody that has actually given him
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money, has been seen with him--I don't xnow the people that
he i1s associated with because I'm not an investigator. But
from what 1 have heard from other sources, Garrison and some
pecple with Garrison--

Q What do you think of the possibility of him being
turned on by a nationalistic fervor?

A Well, I sald that could be turned on. You mean
a nationalistic fervor against Kennedy?

Q An Arabic nationalistic fervor after the Six
Days! War with Egypt?

A He could have been. He could have said it's a

terrible thing (%) but I think he's a little--long enough in

this country, let'!s face 1it.

Q You mentioned an office here. You say you have
an office?

A Yeah.

Q Where 1s that?

A 9000 Sunset Boulevard, Suite 510. We're just
moving in, and it's just being decorated. The name of the
company is Color Corporation of America.

Q BY SGT, STRONG: Color Corporation?

A Color, and I'm president if 1t, and it's a
locally-owned subsidiary of Gyro, G-y-r-o, Dynamics Corporation
and I'm a vice president of Gyro.

Q BY SGT. SANDLIN: This is a local firm, too?

A No, Gyro is in Salt Lake City. We are in the
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' closed circult advertising business. And the reason I went

. In there, Ron Buck is in there; Pierre Sallinger is 1in that

- office.

Q I see,

A And I know them.

Q what is your telephone number there? Do you
have one yet?

A Well, it's not installed. In fact, I had the
number--the telephone company gave me the number, but it's--
it won't be in the telephone book. You can reach me through
those two.

Q Fine, Now, let's recap briefiy here. You cay
you met Garrison in December or January?

A January.

Q January of 19582 Now, how many times sSince you
met Garrison have you met him personally and talked to him
personally?

A Twice. The first time and one other, but I have
talked to him on the phone many times.

Q On the phone many times. This is from Los
Angeles to New Orleans?

A Or Palm Springs or in Los Angeles when he's herc,
or other places that he 1s, He's very scared about phones
because they have bugged--I knoWw his phones are bugged, but
he usually called fron the New Orleans Athletic Club on a
speclal line, and that's where you can get a hold of him.




Q Now, back to wour line of endecavor, you say you
started Tempo?

A I produced a show called Tempo.
Tempo 17
Yeah, with Stan Barman (phonetic) and Maria Cole. !
And when did you start this?

In December.

In December of 196772

to7, right.

And how long did you produce that show?
I worked there until April of this year.

O » L » O > O > O

April of this year, and that is CBS?

-

No, no, that's RKO Genersl, RKO General. But
in March of this year they appointed me news direcctor of the
channel.

Q Channel 97

A Channel 9.

Q You stayed there until April then?

A And I had a fight with management because Channel
9 doesn't make any money, and they wouldn't put up any more
dough, and I was working ten hours a day and I wanted more
money.

Q good. You ancwered ny next gquestion.

A We had a fight. I had a fight with the president

and vice president and the general manager, and he salid,

£3>

“There Lt the door,™ and I sald good-bye.
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A Wally Sherwin.

Q BY SGT. STRONG: Wally Shoen?

A Sherwin, S-h-e-pr-w-i-n.

Q BY SGT. SANDLIN: How did you think that thece

so-called newsmen who were part-time detectlives, to reflect
back to your statement, how do you think they got to know
about Bradley?

A I could tell you one person was following the
case of Carrison, became friends of him when they flrst
opened the trial or first indicted Clay Shaw, and he became
friends with him here working in Los Angeles. I think
Garrison got to him and said, “We have somebody we'd like
you to look at.™ They then sald none ofthese guys get pald,
I think Garrison pays their expenses if they have to travel
so far, but they don't get paid. They do it because they
believe seriously that he's got something. Say, there 1is
another interesting thing, out at Van Nuys alrport there is
a--B-25's that are being rebuillt and U-2's that are in
hangars out there, and they are heavily guarded by--by army
or alr force police. There was a guy that was in a picture
that Garrison--that was a really strange thing, a plcture of
a man that Garrison had that was connected 1n some way--
(end of one side of tapej. And he was gone. Now if that
was a fantasy or anything, but this guy took his pilcture,
this local guy took a picture of the guy, put them together

3%
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% with (*) and I saw both pictures and it's (*) the same guy.

' Well, you could say those were the same pictures except one

was in New Or--or one was in Houston or Dallas, wherever it
was, but this one was taken out at Van Nuys because I saw 2
sign, Van Nuys Savings and Loan, and a bullding behind, but
that has disappeared supposedly.
Q BY SGT. STRONG: When was this, point of time?
Just about I'd say March.
You think those planes would still be out there?
Oh, I think they're there. They take off at

Q BY SGT. SANDLIN: (*)

A You can sit out there and see it taking off.

Q Bearing in mind the fact that Oswald was done in
with by Jack Ruby, do you think there's any possibility of
this Clay Shaw and this Gene Bradley belng knocked off oy
their own people to shut their mouths?

A I don't know, If they work that way, I assume
they could. Garrison thinks that Clay Shaw will die of a
heart attack like 17 other people have died, like Sheriffs
of the Dallas County Police Department. Two Sheriffs hit
each other headon with a car and died. I mean that's kind
of--a 28-year-old Sheriff has a heart attack? I have looked
at every one of their records. He's got a flle there that
he calls--what do they call the thing where they put 1t away

5’35
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Q Archives?

A He called 1t the Garrison Archives, and I mean
you can't get in that room. He's got puys ~-Dallas--I1 mean
New Orleans State Pollice or County Sheriffs in there all

trusted, then he's got a guy sitting in there. I think they

!change the guard. I'ts like where you have Sirhan Sirhan.

But ne lets you go in there and look at it because he doesn't
want to hide it, and he's got files on all these mysterious
deaths; and after you read those things, I mean police officers
being shot, somebody out here in Long Beach, California, that
was connected with the case was shot right in the Police
Department.

Q Have you ever talked to any members of the Sirhan
family yourself?

No.
Have you ever seen them?
On television.

Q Have you ever talked to any so-called friends or
associates of Sirhan Sirhan?

A No.

Q Have you talked to any member of the District
Attorney's Office or his defense attorney's staff or any
authorized agent that has talked to them outside of us?

A I don't think so. I talked to the District

Attorney when 1 told him about being there with Kennedy. Thc

reason 1 haven't done too much about this, except I have

= fﬂ Y
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‘certain--we have been setting up this company which is a large

thing. We're in all these hotels on closed circuit, and there
is a lot of money to be made in this, and I'm president of
the company, and I have been setting 1t up.

Q Have you ever been arrested?

A Yes.

Q what for?

A I was arrested in 1900, something I owned, a
company called Dick Hornbick (phonetic) and Associates up in
Walnut Creek, California. I had a salesman who slgned a
sales document with my name on it--his name and my name. It
was for a $20,000 sale. He forged the customer'smme. He
got the commission, took off. He left. I thought he was sick
or something; because I owned the company, %he guy sued me on
a civil sult. I.refused to pay it. It was two--a four
thousand dollar bill. I refused to pay it because I took out
a warrant on this guy for forgery, but because I owned the
company and because my name was on there, they--the police
thought that I might be involved in it. I went to police
headquarters--there was a sergeant--and not San Jose, but the
County--whatever county that is, and I always have nice cars.
I had a Cadillac. I have one now. For some reason this guy
doesn'!t like young guys that drove Cadillacs, and he says,
“Ts that your Cadillac out in our driveway?" Well, it wasn't
in their driveway. It was parked out to the side. I said,
tyes, i1t is."™ And I had a phone in it because I'm in the
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' communlcations business. He says, ‘How in the hell co you
make cnough noney to support that damn Cadillac with a phone
in 1t?" And T said, "I don't think that is any businesc of
yours." You know, I got mad pbecause he really didn't have
the right to say that. Well, he didn't like that, and he 5ays;
"wou signed this guy's name because this Gary so and so, V¢
can't find him, so we think--would you write the signature
dowr. here," and I wrote it down, and he sald, 'I got a hand-
writing expert here, the best in the country, that saye you
signed that.® I says, “I think you better prove it in court,
and I'll get my attorney."™ He says, "What do you mean you're
going to get your attorney?" I said, "First of all you made
me sign all this stuff here. I told you--"

Q --you had actually been booked?

A No, no, he had me in this room signing my signa-
ture, and I think that was against the law to be truthful
with you. And I did 1t because I didn't sign the thing, and
so I got really made, and I said, ™Look, if you want to arrest
me, would you please do it so I can call my attorney, but I
don't think you can do it." He said, "I've got a handwriting
expert in the next room, but wait here.” I said, "Unless you
arrest me right now, I'm going to walk out because I don't
think you have anything on me. I did not sign that, This
guy Gary so and so did it." All right, I had a communications

job in which I set up a trucking company's communications

nationwide. This was 1963 I went back to New Jersey and set
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tp this commuricatlions syutem Zor then.., AL tne cane tone 2
was offercd a _ob as national dircctor of television tor Tine

Magazine, It pald ¢>0,000 a jear salary which lz a oly JoOU.

~t

I was 20 years old, and you kKnow that's a damn ;0046 job, and

a hundred percent expenses, so I took that job. One month
later my dad calls me up. VWe're from Fresno and he's asslist-
rant superintendent of Fresno County schools., 1 .lajed
footoall there. Everybody knows me. I know the F31 agent
in charge of the office there. The FBI comes to my dad'o
housz and says, "['m looking for your son," I dated this FBIL
agent's daughter., And hc says, "What for?' He says, ‘Some-
body up in Santa Clara has taken a warrant ow for forgery,
and he skipped the courtry."™ My dad says, 'No, he's living
in New Jersey. I'll tell you his address and everything."
So my Dad calls me up and he's really, you know, my
dad's a school teacher and all this, and here I got this
great Job, and he says, “Rich, the F.B.M-he was crying--"the
FBI was here to arrest you, what have you done?™ 1 said,
"I don't xnow." So I called my attorney in California, and
I said, "The FBI has a warrant for my arrest, would you go
find out?"™ He said, “Well, don't do anything until they
arrest you." He says, "It may be--do you remember, did you
commit a crimev™ 1 said, *No, but there is a deal up in
Santa Clara County," and that was 1it. Anyways the FBI
arrested me; that was the arrest. I don't know if you call

it arrest--they arrested me and took me to the United States

S¥3
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Cornmissioner tor extradition to Calil'ornia.
Were ou fingerprinted and booked?
Oh, yeah, marsniall and all that.
Pictures and all this?
My uncle was a former--
--you were arrested in New Jersey?
New Jersey.
By the FBI1?
By the FBI.
And extradited out here.
Well, I was never extradited out here.
I see.
A I went to the Unlted States Commissioner by the
name of Cancaras (phonetic) in Rutherford, New Jersey. My

uncle was a former Attorney General of the State of Pennsyl-

vania. And I didn't even mention it, but this guy graduated

from the University of Pennsylvania with my uncle, so he knew
the name. He said, "Are you a relative of a Lubic in
Pennsylvania?® I sald, "Yes.™ He says, "Is your uncle a
former attorney general?®™ I said,--I mean, I said, "My uncles
all live there.™ He said, "I graduated with your uricle, ®

He said, “what the hell are you doing here?” He says, "I
don't want to know too much about it, it's not my job to kKnow
anything about this; it's an extradition thing. They're golng
to take you to the Hudson County Jail."™ And at that time the
ludson County Jail, they had just arrested the warden of the
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fer all xinds of stuff, and I said, "Oh, man, I got a Jjob

r
| with Time and they're golng to fire me if they hear this."

He says, "Have you got a hundred dollars on you?" I saild,
"Yeah." He says, “Gilve me a hundred dollars and I'll--you
post a thousand dollars bail, Get the hell out of here."
The FBI takes me home, One of the guys I had gone--went to
the Unlversity of Idaho and played football up there. One of
the FBI agents had played agalinst me 1n Colorado. It was so,
you know, he sald, “what in the hell is going on?" So I told
him the story, and he said, ™"We hate this stuff. This is a
bill collection.®™ Anyways no extradition. They were supposed
to send a guy out. J refused to be extradited. I wanted
them to be really--because that sergeant was the guy. It was
a sergeant so and so, I forget his name, I--one year later
the police chief of that guy--that town where I lived--came
up and said, "I have a warrant for your arrest.® He sald--
1 said, “what for?"™ He said, "“Well, a year ago the FBI
arrested you; nobody came to get you, but now they want to
take you back.™ That'!s a year later. I had contacted my
attorney, and I knew what it was about, the $4,000, so I
called my attorney right away, and I said, "Look, Paul, I'll
send you the $4,000; let's get this thing ended once and for
all,™ plus I had paid $2,000 to attorneys and they (*) not to
be extradited,

Q This wasn't Paul Caruso?

A No, Paul Masaisner (phonetic) in Fresno who went

f &/
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.and immediately they dropped charges, the people, the $M,OOO—-’
;I paid the $4,000. They immrediately dropped the charges. He

52

up to Santa Clara and got ar attorney there. He paid it off !

appeared--my attorney appeared before a judge there and plead
nolo contenere which they had to do or else I'd have to come
back. Now, I told my employers of Time Magazine about this,
and they were willing to pay my court trial, go back and do
it. 8o their attormeys, Kravitz, Wayne and Moore, in New York
(*) Time put up a lot of money for this to pay my way because
he believed iy story, and it Just so happrens that it was nolo
contendere, and this was in 1966 it finally ended. But in
137, one year later, I finally petitioned the court and they
had an order clearing record.

Q Why did you leave Time then?

A I left Time--it was--I was with Time for three
years. The reason I left Time was I was on the road 11 months
out of the year. I have three kias. I have one kid that has
asthma. New York is rough on asthma. I was offered the Jjob
as president of a company out in the desert, Video Communi-
cations, at $40,000 a year plus a percentage of the company,
25 percent, 1in the cable television business. We went out
there in the desert, and Video Communications has some, ©Oh,
five thousand subscribers out 1n Desert Hlot Springs and Paris.
1 then--one year after that, January of 196--not Januery--in
October of to7, it was less than a year, I sold out to my

three partners because they really didn't want to expand.
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lThey are three retired puys. Made some money in it, then I
gstarted producing this show which was in December,
| Q BY SGT. STRONG: Let me ask you a question here.
You know Attorney George Davis?
A 1 have heard of the mme. He's a big attorney
from San Franclsco.
SGT. SANDLIN: Right.
A Yeah, he was with Ruby in some way. Yeah, he
had some connection.
Q BY SGT. STRONG: Have you ever personally meit him?
A Nozgaﬁ
Q He was on your show, the Tempo show, here a few
days ago?
A Well, I dontt buy this of now.
Pardon?
I'm not there any more.
You're not attached with the show any more?
No, I left there.
Wwell, I thought you might have something stili--
-~I know the assoclate producer. He keeps me
filled in with a lot of stuff that comes up.
Q Has he mentioned anything about this conversation,
this telephonic conversation that he had with George Davis
in San Franclsco?
A (*)
Q BY SGT. SANDLIN: Do you think that?

978




A Anyways that'!'s the arrest thing, and really it--

iit cost me a lot of money. It cost--my dad had a heart

:attack over it, 111 feeling thinking that I was a criminal,
my mother-in-law, you know, The FBI arrests you, what do
you do? But 1t's--I have an order clearing record and all
that.

Q BY SGT. STRONG: That's the only arrest you have
ever had then?

A Yes, correct.

Q BY SGT. SANDLIN: Do you think that Garrison is
pald by the Kennedy family (*) from the Kennedy family?

A There have been statements that he is being paid
by the Kennedy family by people not connccted with them. I
don't know. I know this, that Kennedy--I mean Garrison had
a man working for him that got into this Garrison's vault.
took a lot of papers out and left. A highly trusted guy.

Now, they sald Garrison said that this guy worked for the
Kennedy family.

Q You said something prior that Garrison had a
hundred men backing him down there on this.

A Yeah, a hundred businessmen or some figure like
that put up so0 much money. But when Clay Shaw's defense asked
to petition the court, who were these people--a lot of then
dropped out. They dldn't want thelr names to be known, so
Garrison did the same thing, who'cs paying Clay Shaw'!s defcnsc,
{and some llttle attorney said, “"Well, I'm handling 1t free of

F9
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1 charge Just like this guy about Earl Ra; says, “"Well, we

2! don't need any money,™ but he's made three trips to London.

3 | Q Now, this Ronald Buck president of The Factory?
4 A Yeah, hel's an attorney, Ronald Buck.

5 Q He is an attorney but he is president of The

A Yeah,

e What do you want to call it a nighelub?

A It's a discotheque.

Q Okay, now, you saw all this evidence that you
are speaking of, pictures, in his office?

A Well, I saw the picfures and a lot of the evidence
in his office, but later on I saw more of it, but he saw a
substantial amount for him to say, "I'l1l call Pierre Salinger
right now and tell him about it."

Q Who brought this evidence to Ronald Buck's office?

A And investigator for Garrison who I had Garrison
send somebody because I dldn't believe the story, and finally
he brought his briefcase in.

Q Do you think Mr. Buck has any of that material in
his office now?

A No, because the investigator made sure that une
took everything with him.

Q How many times did you go to Ronald Buck's office
and see this material?

A Just once. I had this man meet me at Ronald Buck's
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ofi{ice. The reason--
~=-do you rememoer what time that was?
It was at night, around 0:30 or 7 o'clock.

And what day-~I1 mean was it the spring or summer:

!
i A Yeah, the spring. It was near the Indiana

icampaign. About the same time that they asked me to do this.
‘Now, the reason I used--not used, but I asked Ronald 3Buck 1s
Ronnie Ruck is a close personal friend of Peter Lawford who
is the brother-in-law of John Kennedy who is still pretty
good--in with the family. Pierre Salinger and he knew Robert
Kennedy, and I thought he being an attorney and a very
substantial-type guy, and if he belleved the story as I heard
it, then there might be somefthing to it.

Q BY SGT. STRONG: How old is this Ronald Buck
would you say?

A Thirty-eight years old.

Q BY SGT. SANDLIN: How many hours were you in
Ronald Buck's office that evening when you looked at this
stuff?

A Two to two and a half (*) maybe three.

Q Now, you have described that Kennedy's reaction
to Garrisorfs'offer to lay this all out on the table for him
was refused? By Kennedy through--

A Well, Mankiewicz refused it. Whether Kennedy
knew, I don't know, but the answer was no.

Q Uh huh. And Jack Ruby, was there evidence
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presented there at that time that this Jack Ruby--
A --yeah.
--was really part of the committee or--

--no, not the committee.

No.

Q
A
Q Or the shooters?
A
Q

BY SGT. STRONG: What mettle (sic) would he be
put in the bottom (%)

A They put him in an area where they knew--first of
all he was a plilmp. I mean he worked for the Dallas police--
because all the Dallas policemen knew him, but it was purely
a money deal. When he was arrested, they found that so
many thousand dollars in his {runk, and then they went to his
house and found thousands and thousands of dollars in his
bedroom. Now he was hurting for money, yet he had like
$15,000 in cash. The story was because he hated Oswald and
all this stuff~-Garrison says that's not true. He was paid
to do it. He had--walked right in there. In fact, I mean
everybody seen hlm, and he just seemed to walk right in.

Q BY SGT, SANDLIN: Has Garrison ever talked to
you personally, or do you know if he has ever contacted Mrs.
Oswald in person?

I don't know,

A

Q You don't know?
A He may have,

Q

You don't know this of your own knowledge?

NP

———
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. A It's a good question. I'll ask him really,
jbecause he's golng to be here next week, and I'll talk to
rhim. J--I--assume he probably has.

Q It would be Interesting to see what she has

idivulged to him, if anything, i1f she's aware of her husband's
|
{

alleged activities with the C.I.A.

A I think.

Q And FBI and all that?

A Well, there was a story of the day of the
shooting, right after the shooting, she was away from Dallas
with her mother in a car--or somebody, mother-in-law, or
somebody, and the FBI agent wouldn't tell her--it was when
he was killed, Oswald killed, that the FBI agent would not
tell her that he was killed although he heard 1t over his
radio, FBI radio, and he took her to some--something, Flaggs,
Texas, and they kept her in a room there and wouldn't let
her go back to the hospital where Oswald was being held. And
I remember this story being reiated to me by a guy that
works for Garrison, so apparently they did have some conmuni-
cation with Marla Oswald.

Q Do you have any opinion at all how much Garrison
has spent on thls?

A I'd say well over a million dollars, He'd have
to. I saw one guy that was out here that was an investigator

that was the sharpest guy I've ever seen. And then I heard

he was a former C.I.A. agent and left the country. He was

5535




618 (R-3-9)

working in L.A., and I used to see him up on Sunset Strip.
He used to be at the Hamburger Hamlet up on Sunset, and I
met him there once and he told me he was a former C.I.A.
agent, and he was a former pilot of a B-29, and he flew for
C.I.A. in the Congo, and he was--he showed me--I believed
him because he sald, “It's just getting too hot here; I got
to leave; I've been working for Garrison." But apparently
Garrlson has pald people then when it got too hot, he left.
This guy has disappeared compietely, so I know he took off.

Q Now, you spoke of Garrison being scared of the
fact that he would not be able to ever get this whole thing
into court. In talking to him on this vein, has he told you
this personally?

A Yes.,

Q Has he ever mentioned any names of people, or
what did he call 1t?

A Took a shot at him?

Q No, who would try to keep him from presenting
this in court.

A Well, this committee.

Q This committee,

Q BY SGT. STRONG: Okay, that's the next question
I want to get into, Let's go through the committee. You say
you know the names of high-up-~let's go to the top.

A Now this I told you that he can't prove this,

or he can, but--okay, there was a General Walker.
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' He was in great--he had--well, let's put it this way. There

Q General Walker?
A Walser that Kennedy threw out of the Army that

Lee Harvey Oswald was supposed to have taken pot shots at.

are--there is a right wing and there is a left wing. There's-{
there are a lot of people in this government that have
penetrated certain areas of the government that have a lot
of influence. General Walker, being a general, knew certain
people that could connect him to other people in the military
and the C.I.A. that had been former military that had been 1in
the C.I.A. He is supposedly involved. A great right wing
guy. In fact, he has radio shows, is H. L. Hunt., H. L. Hunt
would have been hurt in many ways if the oll depletion
allowance had gone through. He violently hated Catholics.
Now this is all supposition in the mind--in the mind, but
know this is--this is the Garrison thing. I mean some of
these names have been told to me by Garrlson's people,
Garrison himself would never tell me these things.

Q Now, have these two names been told to you by
Garrison people?

A Yes.

Q These are not opinions you have?

A No, these are people that were mentioned.

Q BY SGT, SANDLIN: Ever mention a man by the name

of Lew.s?
No.

A I know he was a perjurer or something. el
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Q Now, they have ncver mentioncd his name?

A Ho, they have--they sald thcre are ten pcople on

é that committee of which the next name would be Jim Wells.

Q BY SGT. STRONG: Well, how does Jim Wells--
A Well, Jim Wells--there is a county named after

him in Texas, Jim Wells County, a rich oil guy, and he is

:the guy that has put up a lot of money for Lyndon Johnson,

and it was this Jim Wells County that a disputed election of
Lyndon Johnson to become a Congressman where they had votes
(*) He's been a long-time friend of Lyndon Johnson, and he's
very wealthy. The name Brown and Boot (phonetic) is a large
industrial military complex. They build 80 percent of all
the bases in Vietnam and all over the world. Brown is dead
or Root is dead, one of the two, but very close to Lyndon
Johnson, tied up in oll ventures and joint ventures with these
people. Those four names, or five names, are basically the
only ones. There are some others, but right now I just
don't remember.

Q Okay, that 1s the top level, now let's go down
the middle level, the money, the bookkeepers, now who--

A --well, I assume Edgar Eugene Bradley 1s the
bookkeeper because he had bcen, or a finder.

Q Okay, anyone else that you put in this level?

A There are some other people I just--I'll give

you my file when I get home., I'll call you and tell you the

names because I've got a file on them. I got tapes. 4:




How many, people (%)

I don't know. 1 don't know. There is Jyu some

i

!people in the whole thing, so I'd say ten at the top and

others at the bottom are not even connected or don't even
Know.

Q (%)

A They Jjust receive payoffs and they were told to
look the other way, or like Tippett, Officer Tippett, the
guy trat was shot never wore a uniform in three years, He
was an undercover detectlve and he was in uniform in a police
car that day. Now I1f the president's there, mayoe you'a be
in uniform. If the president came here, but Dallas is a
funny police department.

=2 BY SGT. SANDLIN: Has the FBI or the Secret
Service or any other governmental agency looked at your files
or listened to the tapes that you have at all?

A No, the only time I've told is this FBI agent
who is kind of interested, yet, I don't think he wanted to
get involved in it. To be truthful, I really don't think--
he said to me, “Look, I'm an American cltizen and if I knew
this was golng--even as an FBI agent, and somebody told me
not t£to investigate this, and I investigated it and found out
it to be true, I'd have to say something.,® Now there are
other FRBI agents that must have investigated thls and found
out certaln things. Wwhy haven't they come out? We had a
1ittle back-to-~back bout about it which wae very interesting
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ueeasle 1'a never talsed that far to an F3I agent, ocut I
ehhrln. bag rine vas thinking that this could ve tz-ie, vut he
left., Now, I don't imow 1f he found reports to this c¢ftect
or noct., I think--I'm sure he did.

(*) In talking to Garrison or his people, how much

have they implicated the National States Rights Party?

A Well, the National States Rights Party--
Q --no, have they implicated them, I'1l ask you

A Yes, there is this thing, this document, that

| they, the National States Rights Party, sald to stop the

Communists, take over America and all this stuff, and the
black take over and all this. We must eliminate--

Q Do you think there 1s any tie-up between the
National States Rights Party and this committee? (%)

A Only on money principles. I think some of the
peoplé on the committee through other agenciles or otherwise
Federal money to the National States Rights Party, let's face
it, they do it to the Ku Kiux Klan, too. And there are people
in the Communist Party that are not in the Communist Party
that want to see the Commmunists do certain things that glve
money to their group (*).

Q Now, I have one other question here that you have
been following very closely, we understand thls. What is
your reaction~-what is your opinion of the investigation belng

conducted by the Los Angeles Police Department and the

§5&
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District Attorney's Office in relation to thic case?

A I don't know your investigation (*)

Q Well, you read the newspapers and you--

A --I think it has been kept very qulet, your
investigation. 1 think that's what you have to do with the
recent rulings of the Supreme Court. You can't say a damn
thing or you're--

SGT., STRONG: This right here.

What's that?

SGT. STRONG: This is a court order that we wish
you to--I don't know whether you have read this court order.
This is the court order from Judge Alarcon that states that
you--now that we hawdiscussed this--you can't discuss the
case because you are bound by this court order just like we
are, and later on--

A --] .mean to the FBI, what if they--

SGT. STRONG: No, it goes on, You can read the
whole article there. You can read it there and it says--a
copy of the order itself, and we're requiredto do thils to
everybody we talk to.

A I know. I know,

SGT. STRONG: For your own edification you should
read 1t there.

A Yes, everybody does deputize or--you know ever

since Kennedy got shot, I've had a2 nail-biting thing, I

ean't stop bilting my nails., It's a reactic: I went to the

£




doctor about 1t (*) It's nervousncos, But .t's Interesting.
Do I et to kecp tnlis?

SGT. STROMG: Neo, this Is just a copy that--is

E
|
|

this exntra?
SANDLIN: This is an extra copy.
STHONG: Lxtra copy for him to keep?

SANDLIN: Yes, we'lll note that we served it

A Oh, all right, very good. I want you to know thav
really everything I told you is basically the truth. I mean
it is the truth, and I told you a lot of things because the
guy, Garrison, has--I mean he has trusted me because up to a
point I have never in any of the programs I've produced, any
of the newscasts, 1 have never sald anything wrong about the
guy, and I won't say anything wrong about you because I
believe that if you have an investigation until you get to
court that!s when it is--when this trial 1s over, then you
can talk about 1t.

Q BY SGT. SANDLIN: One question along this line
which you don't have to answer because it is of a political

nature, were you a strong supporter of Robert Kennedy in

your own political way?

A I'm a Democrat. I would have voted for him, yes.
I believed in some of his things, I also belleved in some
of the things that Rockefecller sald. I would have voted for
him.

19 (R-3-4)




SGT. STONG: Good. Okay, thank you very isich.
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TAPE #¢9z9y
TAPE RECORDED INTERVIEW OF DICK LUBIC
TAPED AT 2000 SUNSET BOULEVARD, SUITE 510
HOLLYWOOD, CALIFORNIA
AUGUST 9, 1908, 10:00 A M. i
PRESENT: SGT. C. E. COLLINS #0207, S.U.,S. UNIT
SGT. J. R. MacARTHUR #7872, S.U.S. UNIT
TRANSCRIBED BY: STELLA C. ROTH, INTERNAL AFFAIRS DIVISION
ASSISTED BY: SGT. C, E. COLLINS

*## UNINTELLIGIBLE

Q BY SGT. COLLINS: Okay, getting back to the
matter at hand, you were in front of the rostrum, as I
recall, during the speech, and you anticlpated that Senator
Kennedy would go out through the kitchen, and therefore you
proceeded to the kitchen ahead of him?

A Yeah,

Q You saw him as he entered the kitchen?

A Uh, yeah, I saw him as he came through the door.

Q You are familiar with the mock-up stuff when you

were downtown. Now, where were you standing when he came

through the door? There's a partition about 16 feet inside

that door. Do you recall that partition coming out from
the ice machine?
A Well, inside the door there's two doors there.
Yeah, that's right.
Double door.
Double door, right.

And I had come out the right door as you face

the kitchen. He had come in the left door wlth people

gL
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vehind him. There are two doors here, I had come in this
door right here, and he came in thls door here.

Q Where were you standing when he entered the
kitchen?

A Right here, %%

Q All right, you're in the area where they were
conducting~-I think ABC had been conducting some interviews
there?

A No, I think they had been conducting them right

Q Did they have some drapes on the back up here
that you noticed? Gold drapes down over--

A I didn't observe any drapes. I think I told you
that before. I didn't remember drapes.

Q Yeah.

A I remember some drapes outside the room.

SGT. MacARTHUR: Yeah.

A There were drapes outside. To get into this
thing here there were some drapes, but I don'!'t remember
drapes here, and I don't think they were conducting the
interview here. I think they started here and they were
walking here.

Q But earlier before this speech, they were
conducting interviews here?

A Oh, I wasn't in there then. And they still had

the deals--some of the deal 1ln there; really, I don't

3>
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remember that, I Just remember when they ** There was
somebody talking Lo him as they walked through there.

Q There was someoody talkin, to him as he walked

A Yeah, he was walking in front and somebody was
walking behind him. There was somebody to his right talking
to him, some type of microphone, some guy, that's all I
can remember up to this point. They were walking very
fast. And what I consider walking as a fast pace. We go
through here.

Q All right, now, you're in front of the ice
machine?

A I'm right about here. He then reaches across #*+#

He's still walking. This is where the fellow reaches across |

to him, and he reaches to shake his hand.

(Unreiated conversation)

Q All right, you are in front of the ice machine,
and he stops to shake--shake hands?

A I guess he stopped. It seemed like he might
have moved Jjust right across in front of him. The thing
that lmpressed me was he was out in front alone. There
were no people in front of him where as before most times
there had been people in front of him, like Barry or anybody.
He was Just like standling alone, and then he reached across

to get that kitchen guy. Kitchen, you know. That's what

went on. Sirhan was on this table ## “ 7
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& Well, when were you first aware of Sirhan? Did
you see him at all prior to the shot?

A No, I was aware of Sirhan when 1 looked up and
saw Kennedy hit. I mean I saw him starting, you know, like
he was erratic; and he was going like that and started to
fall. Then I turned and went right to this corner here
somewhere.

Q In your original interview I think you said that
you actually--you didn't hear the flash but you heard the

shot, and you thought you saw the gun?

|

A No, I could see the gun. I couldn't see Sirhan's ;

face though.

Q All right, now, when you could see the gun,
there was ooviously a hand holding it--

A Yeah, I saw this.

Q Could you distinguish any c¢lothing on it or
anything like that?

A No, I--1 think he--I think it was a bare hand.
I mean, you know, I think he might have had a short-sleeved
shirt on. I don't think he had a long-sleeved shirt on or
a jacket. I don't know. It looked like he was from behind
somebody, There was somebody standing up like this, see,
so that to me it looked like he just had, you know, a hand
over here. That's why.

Q You say that you think he stepped from behind

somebody? | « {*‘ Sf"" )
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A I think--my recollection was that he had one leg
on that table like this, on this--one of these tables,
pecause he seemed to be higher than anybody else, and he
had a perfect view of everything #*#

Q BY SGT. MacARTHUK: You saw the hand out there,
but you didn't see the face, looked like it was coming over
somebody?

A Yeah.

Q Did you ever see the face, connect the face with
the arm and the hand and the gun?
A Oh, yeah, I saw it afterwards.
But that was after you ducked and went over?

Yeah, when I was down here, 1 could see him

What was he doing then?
He was very still shooting the gun.

Q Oh, okay. In other words you saw--you could
identify that he was the one that had the gun?

A Sure, he still had the gun in hls hand because
then they all Jjumped on him, and he was going like that and
they were Jumplng--you could tell that was the same--
nobody could change places with him. You could tell that
it was him. I mean I could tell you right now that, you
know, the first shot I couldn't tell; but after the crowd

started to move and I went down, then you could see him

standing right there, ( ‘ ‘
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Q BY SGT. COLLINS: He was still standing right
there? You could still see the gun in his hand and the gun
continued to fire?

A Yeah, that's why I got--that's why 1 got--that's
vihere ] was scared, down here, because I could see the thing |

popping off, and I thought somebody would hit his hand and

it might be at me, but then somebody grabbed him from behind.|

A guy got up behind and grabbed from the neck, I think, and
other people Jumped on him and dragged him down; and I think
most people in this room were not aware that Sirhan Sirhan
had shot Kennedy even while they were fighting with him on
the table. I think most of the people that came into that
room did not know that Sirhan Sirhan was the guy that shot.
I think because they had him on the table pinned down, he
was kicking and they were hitting him.

Q BY SGT. MacARTHUR: You got that folder?

Q SGT. COLLINS: No, I should have brought it.
Darn it, we got a bunch of the pictures now that showed us
a terrific hassle afterwards. You saw the--more than one
picture we had, didn't you?

A Yeah.

Q That showed the very first one?

A Yeah, you have more?

Q Yeah, we got a bunch of them now #* Oh, you saw
all the Life, too, though; didn't you? We got some others.

That was the point. In your previous interview you got to

¢




the point where you saw the gun and the shots were fired,
but nobody ever pinned you down as to connecting that gun
to Sirhan; and during the course while the shots were bpeing
fired, you could actually see the gun and the suspect all

in one? %

A Yeah, because you see being that this ice machine,

|
!
i
i
!

there weren't too many people in between; everybody was
ducking down, or sitting there, or standing right there on
the floor. 1 had--there was no way I could see the guy,
but I kept trying to get back in that little corner there,
and that corner isn't very big and I kept-~and I could see
1t because I saw the thing, and I was--to me at first I
thought it was a joke. I thought when I first heard the
first shot and then I saw the second one, I couldn't believe
it. And then I heard somebody yelling, "Oh, my God, he's
killed-~-killed Kennedy." Somebody yelled that, and then
like, you know, oh, no, it couldn't happen, and he's still
shooting, and it seemed like time was going by yet he was
s8till shooting. I can't tell you how much time elapsed
from the first time he shot until the eighth time. I never
saw eight shots. I just saw the hand pumping, and then I
looked up and I could see him right there. There was no--
when 1'm down here at first I couldn!'t see him because 1

just saw the hand reach over, but when I get down then

and I'm in a position to see

$¢5

everybody seems to get down,
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Q Do you know Frank iurns? #*# with Jesse Unruh?

A I might know him If I had plctures of him.

Q Well, he was standing right close, I was
wondering how close he was to you at that time,

A Big tall guy?

Q Yeah, dark halr, wears glasses.

A I dontt--I'd have to see his picture. I don't

know. Did I call you about that deal that **
About what?

Q
A About this picture I saw?
Q

No, you didn't talk to me,

A There was the other officer said if I ever come
up on comething to call him.

SGT. MacARTHUR: That's Sandlin and--
SGT. COLLINS: Strong?
SGT. MacARTHUR: Strong.

A The guy has a picture you might try to get a
hold of it. It's an eerie picture. Hls name 1s Ted
Thackery--Ted Charack. He's either a phony or he's trying
to promote the picture for money, or I don't know what he
wants, but he's got a plcture of two different nights, one
of Sunday night--he had a meeting in the same place on
Sunday night, and I didn't even know about that, and the
second one 18 on Tuesday night, and there are the same
people in the crowd--certain people in the crowd on Sunday

night that are there on Tuesday night, and he blows up
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these taces, ang 1t scems like he pays--from what 1 et
from the other friend of mine, that Sirhan Sirhan and
another guy are in the c¢rowa poth Sunday night and Tuesday
night at certain times during the--

SGT. MacARTHUR: This picture that man--1 went
over and cver and over with and the--

A You can only see the top of his head like this.

SGT. COLLINS: All you got'!s the hairline.

A Yeah, I can't believe that you can pinpoint
that as Sirhan and say, yeah, that's Sirhan., "Do you think
Mike would give me $5,000 for it?" When a guy says that,
I figure he's trying to sell pictures. But it would be
worth it just to get--there!s a lot of people--give them a
plcture.

Q BY SGT. COLLINS: #*#* the fellow we're talking
about?

A Yeah, yeah, I think he's phony, trying something.
I velong to something called The Factory.

Q Yean, I've heard of it.

A Private club. Youive got to have a card to get
in. He called me one night, and he says, "I understand

you #* I understand you have some friends on Time Magazine.'

I just happened to be with a guy from Time Magazine. *¥
"Ilye got some great film the night of the Kennedy assassi-
nation, and I think it can be made into money." I said,

"Itye got friends in Time, why don't you talk to him?"
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So all he really wanted to do was get into The Factory.
See, so I said, "Well, tell him to come over here and we'll
have a drink." Sure enough he comes over, and he says,
"Well, I got some film, but I'll talk to you tomorrow,"
you know, there's a lot of young, good-looking girls there
and everything, and he just left. You know, he was llke
wanted to see in that place *# you can't buy anything. It's
Just on a card, but it cost me 2.50 to get him in and all
that ** and then he became a very pesty guy. He came here
and he says, "I want to show you my film." And 1 says,
"I don't want to see your film." So he took it down to KHJ.
Then after awhile 1 declded to look at his film, and he
has some people and then he stopped it and blow it up and
say, "See, that's Sirhan; I know it is," but then--

Q That lousy film?

A Yeah, ovut 1 got to tell you something. Remember
I pointed out a guy that threw hippie beads?

Q Yes.

A Do you know who the guy was that threw hippie

Yes.
Who was 1it?
The guy!s name was Cousins--Kozan.
A Okay, now, I want to tell you something. In your

picture that you have--you showed me a plcture taken from

up on the podium--of people in the audience. There is a

52/
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guy~-~do you know who that is?

] He had Kennedy buttons--

SGT. MacARTHUR: 1In his eyes,

Q BY SGT. CCLLINS: 1Is that who you're talking
about?

A This guy right here?

SGT. MacARTHUR: Kozan.
SGT. COLLINS: No,
A Do you have any of those pictures in that crowd?
SGT. COLLINS: No, I wish you'd told me that on
the phone,

Q BY SGT. COLLINS? This guy's in the crowd?

A Yeah, right in front.

Q Well, the guy that's right in front, that dld
throw the hippie beads and everything, is the same guy that
came in and saild he gave part of the last rights, bent down,
and he had a blue *#¥* in that picture you standing in there
a guy with beady e&es, big eyes--not the guy with buttons
in them--this guy right here, yeah.

SGT. MacARTHUR: I don't think we really ever
tried to pick him out in this crowd.
SGT, COLLINS: No, I don't think we have.

Q BY SGT. COLLINS: Are those some of the pictures
he's talking abocut because he posed with some of those
pictures?

A veah, those are the plctures. That's it. That's

o S22




what he said 1s Sirhan Sirhan. And this guy here, who 1s
he? He thinks he's Sirhan's brother. and he's also got--
this is the guy right here, but there is an interesting
thing in this picture--I don't think those are his plctures,
by the way. He 1is representing a group of people.

Q BY SGT. MacARTHUR: Continental News, isn't 1t?

SGT. COLLINS: Continental News is who he works
with, but--

A I dont know whose plctures they are.

SGT. COLLINS: These are a bunch of pictures
out at UCLA. Some kids out there took them 1ls where he got
them, as I recall.

Q Let me tell you about one picture that he's got
that's very interesting. There was a guy, a dark-complected
guy, not a Negro, not a Negro but an ethnic guy--could have
been Jewish, could have been Arabian--you don't know, but
he's standing up on the podium snapping plctures.

SGT. MacARTHUR: Yeah, we know who it 1s.

SGT. COLLINS: The Pakistanlian.

Is he a real newsman?

SGT. COLLINS: Yeah, he's from a local college.

A But thne way he does it looks like he's not even
taking plctures.

SGT. MacARTHUR: Yeah, somebody else commented
that. Yeah,

A He sluded (sic) down if you know what I mean.

§$23_




He signaled like going that way at the end.

Q BY SGT. MacARTHUR: He's on the stage all during '

the speech?

A Yeah, he moves from one side of the stage on the
other, but he doesn't seem toc be snapping anything. He
does it the way a real photographer would never do it.

SGT. COLLINS: He is an amateur from a local
college.

A I figured you'd know who he was.

SGT. MacARTHUR: Anybody susplclous, we know
who they are.

SGT. COLLINS: Well, this is interesting. You're
getting into an area, of course, that I know you consider--
put a considerable time--

A The polka dot girl, remember you asked me if
there was a girl behind me here?

SGT. COLLINS: I didn't, perhaps he did.

SGT. MacARTHUR: Uh huh,

A Did I see a girl behind me or a blonde-headed
girl. You showed me a plcture of a girl in a polka dot
dress, a good-locking blonde on a polaroid. Wwell, I said
I never saw her. I'm saying it agalin, 1 never saw her;
but from what I understand, there really was a polka dot
girl that night. Now, I know you can't say it, but from
these people that I talked to, these nutty guys, some of
them might have merit in what they say. Apparently therc
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was a pirl--I don't know that, but I'm Just giving you a
story that I heard which could be true because there's a
couple of reporters, one from Newsweek, one ffom the New
York Times, and they don't go across country for phony
stories. But they were here. And then there's some other
guy out here in Los Angeles, Hollywood Citizen News, I
think, a police reporter there, investigating reporter,

which Time Magazine hired. Apparently the girl in the

polka dot dress was seen that day at the Ambassador Hotel.

This guy--1 don't know if you lknew him--his name 18 Hernando--

|
Fernando. He was of Mexican or Spanish descent. I don't !

know 1f he'!s telling the truth or not, but he's got some-
thing, with this story--this is his story. The girl picks
up some guy at the Ambassador Hotel that day, and I don't
know i1f she goes to bed with him or something, but she
spends time with him, and she's very gullty about something
#%» puring the day she says to the guy, "Do you want to
watch Bobby Kennedy get killed tonight about 11:30 or twelve
o'clock, Just come to the Ambassador --you know, whatever
this room was called"--and you'll see it or hear it." He
says he's got to--this Fernando says he's got the guy,
somebody that was with that girl, that told this story. 1
don't know if you've ever heard that.
SGT. COLLINS: I haven't.

A He's got sketches of the girl that he's drawn

and showed it to the guy, and the guy picked out a picture

s /8
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ol certaln people.
Q BY SGT. MacARTHUR: This is Fernando?

Yeah, I don't know his last name. I Just know--

Yeah,

A
Q BY SGT. COLLINS: PFabray, or something like that?
A
Q

BY SGT. MacARTHUR: Manny's friend?

A Well, he called me. The reason I got connected
with him was he understood that I had made a deal with this
guy, the nutty guy we Jjust saw in the picture there,
Charack, and he says, "I haven't seen those fllms. Do you
think I could see them?" And I says, "Who the hell are you?"
And he says, “Well, Time Magazine told me that I could get"
--gee, I used to be with Time. I work with them on certain
type ** and then he came and told me the story about thils
dark-ﬁeaded girl, not a blonde in a polka dot dress that
was seen with two dark-complected guys, one of them may
have been Sirhan's brother, during the day, and they had
stayed in that Ambassador all day; and what he things, in
nis own mind, that there was a team-type Job, no matter
what doors Sirhan had gone out--I mean what Kennedy had gone
out, there would have been somebody there to kill nim. I
can't believe all this, and I have to--because they're
trying to make 1t like John Kennedy's thing which Itve
heard everything that Jim Garrison's got to say. And now
it seems like somebody is making up the great second thing,
you know, the second double shooting. Then, also, the
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speed of the first bullet between the first and the second
bullet, these guys have got 1t down to a science where they
can listen to the recordings of this guy who takes the
sound-- (phone conversation) Anyway the timing from the
first bullet to the second bullet was longer than any other
time of the shooting.

Q This is on Bobby Kennedy's shooting?

A Yeah.

Q Who's got the timing on the sound track?

A Somebody's got the tape on it. This is--
Fernando tells me, and they timed it from the first one to
the second, but I can take tapes or stop the tape and run
it, you know, but the interesting thing with the girl in

the polka dot dress arrived in Los Angeles the day--that

day, or the day before the Kennedy assassination from anotherx

city from the East Coast, mostly, she's--he said "the bag
woman." She brough lots of money with her. She was seen
with lots of money. She was seen in the Ambassador by many
people. He's gone around to lots of people and showed them
this picture he's got, and they say it's her. After the
shooting she makes her way cut of the hotel and leaves,

and nobody's seen her since. That's his story, out he's
got this guy--some guy--who he is he never would tell me,
in which the following happened. This guy was picked up

by this girl, when he picked her, elither was trying to set
this guy up as a patsy or something, I don't know.

I
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the course of conversation she mentions to him, "If ¥
to see Senator Kennedy get killed, come to--"

Q BY SGT. COLLINS: Used the word "killed"
shot or anything?

A Killed or shot, one of those two words., Either
xilled or shot. Well, mayve she didn't say xilled; maybe
she just sald shot. You'd have to get him. You know, he's
very anti-police about telling them anything, he says,
pecause they're always after me. “They bug my phone and

all that." And I says, "well--" ## the FBI and all that.

They're all-~I can't believe 1t--they all want to play CIA,

and he comes--you know, he came in here once, and he looks
ocut the window, and he looks all around and he says, You
sure the room isn't bugged?" #* "Christ sake, 1f you want
to talk, sit here and talk. All I got is my tape recorder
running, see?" And he says, "Have you got that on? I sald,
"No." You know, glve me that--oh, boy, James Bond stuff,
but you'd never know with these nuts--not nuts, but he wrote
a story, and it was in the Hollywood Citizen News, 1 saw
it the other day, “What Happened to the Girl in the Polka
pot Dress?"

Q We saw that.

A The police and the FBI are really looking for
tem, but they don't know--

Q He says nothing in that article, though.

A All he does 1s the headlines, 6’7y :
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Q All he's got 1s a headline and sold a lot of
papers 1in one day, and I'm sure 1t greatly increased
circulation for that day.

A Whether he's making up the story or not, but two
guys-~-one guy from Newsweek and one guy from New York Times
were 80 interested in the story that they came out here,
and with the Times Magazine Bureau on Wilshire Boulevard,
and I know they spent a lot of time here investigating
whether there was a girl in a polka dot--

Q BY SGT. MacARTHUR: Do you know who the guys
were by name?

A I could find out.

Q Yeah, let's get them and find cut. Wwe'll talk
to them because they have probably gone through it pretty
good with them.

A The Bureau Chief at Times knows Fernando. He'd
be the guy~-I don't know his last name, but you see Time 1s
paying his expenses, He's been all over this damn country.
He doesn't stay here, this Fernando, he goes down to Mexico,
and he goes all over. I don't know what he does down there,
but apparently they're paying him for something. Time does

not come up with money ** They have their own investigator

and all that. They don't pay them both. They pay big

expenses, 80 they may have something to believe him, Time
1s a pretty good magazine. If they belleve it, they'll do
it. That's where I would go, Time Magazine. The Bureau
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Chiefl nere on the storys if he'll tell you, vut this 1s

what Fernando--and he called me from this guy's office,
the Bureau Chief!'s office, and he says, "Do you know this
guy?" And I said, "Yeah." The Bureau Chief's name I knew.

Q Where 1s Time's office at?

A On Wilshire Boulevard, Beverly Hills. Then all
kinds of people, you know, ever since I went to you and
told all my story down there, I mentioned to one or two
other people that, you know, I had been to the Police
Department, and this ** You know Bill Turner? He came in
here yesterday and--

Q Who's Bill Turner?

A --out of a blue sky--Bill Turner ran for Congress
in San Francisco, former FBI agent. former something. 1
don't know., He went from the FBI to another post in the
United States Government, like out of the country for three
years, then came back. Then he resigned hls government
post, and he went up--he's an attorney now, but he's not
really an attorney, he!s a writer for Ramparts Magazine.
Itts a way out ##

Q Oh yeah, I know the name now.

A Out of a clear blue sky he called me up yesterday,
and he started asking me about the same people you asked
me about the other day. This cop--I mean not cop--this
lawyer, Davlis, George Davis, apparently there's a preacher
here that picked up--supposedly picked up Slirhan Sirhan

} | 5 §o




and wanted to sell him a horse or Sirhan wanted to sell a
horse to him, and he was to meet him at the Ambassador Hotel,
and they'd pay him $40u at eleven o'clock at night; did you
hear that story?
SGT. COLLINS: Yes.
A And the preacher has disappeared, and they're

holding him incommunicado up in Northern California. George

Davis won't let anybody talk to him. I can't belileve all
this stuff, and I believe that thelir story is Just set up
to do this so people can start making dough out of them or
Just-~to me 1itts--I Just don?!t understand it. A man is
shot--a senator is shot--it seems like 1t was clear cut
Sirhan did it, but all these background things now are kind
of eerie that Sirhan was in a plot. It was all a big deal.
He was pald off. There were more people in the plot, I
don't know. I don't think we'll ever know because that
guy's not going to open his mouth to anything. He's going
to say, okay, 1 shot him, give me the--I'm nuts. And that's
what they'll come in and tell them he's mentaily sick, put
him in a mental home, and that's it. Nobody wlll ever
find out.
SGT. COLLINS: They pled straight not gulilty, so

they're not going to do that.

A Oh, they did? I thought he was going to come
with the insanity thing. He pled stralght not guilty? I
don't know why they would plead not gullty. There must be
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other people besides me that saw him shoot, In cther words,;
they're people that are going to say, "I saw him shoot him."
And everybody on television saw him being arrested, I mean.
Warranted we can't get a fair trial.

Q BY SGT. COLLINS: Oh, I'm sure they know what
they're doing. By the way, you said Garrison was coming
out here, did he ever get--

A He was.

Q He was out here?

A Yeah, he come here. I talked to him on the phone
then, but another guy came out here with him and I said to
him, I sald to the Police Department, and I told him I told
some officers everything I knew about what you told me and
about your investigators here told me. He sald, 'Well, why
did you do that?" And I says--well, I feel that--God damn
it, I don't know who tc believe at this point. I've got
so much information on this, and I'm really tired of
talking about it, you know, because 1 don't really care any
more. If there was an assassination plot to kill John
Kennedy and you knew it, why in the hell hasn't anybody come
out with it? Why don't you go to the Federal Government.

If you say the Federal Government 1s the guy that did it
in some way, then you should have gone to the Time Magazine
and somebody would have printed it, but I don't think 1t's
true unless I see all your evidence, you know, unless you

show me a gun *# unless you show me a person--the persons

S5P2.
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you said who had the shooter, and he says, "Well, I couldn't |
do that because we're still going into court.' You know
there was a Federal ruling on it. It was upheld in this
court and trial, and State trial, the firsttime it happened.
A Federal judge handed down a writ that they couldn't go to
trial, but they broke that and now they're going to trial
on this guy, Clay Shaw; sO anyway 1 says, "Why don't you
come over Lo my office, and I'll set up a meeting with
people I know that are policemen and maybe they c ould tell

you something and you could tell them something.” He says,
|

"I don't talk to policemen." He says, "I don't even trust
them in New Orleans, policemen.” I said, "Okay." He's a
very mistrustful guy. He doesn't trust anybody. He doesn't
even trust his chief investigator. That's a very strange
kind of a deal down there, you know, he's got free run to
do whatever he wants.

Q The 1ittle bit I spoke to you before, thougn,
you thought he was a real sharp guy, though.

A No, I do think he!ssharp, but he won't tell me

anything. I mean he's told me up to the point which he told

other people, you know, but he won't--well, in a way he's
right, if he has the evidence, you think he!s golng to
tell me, or you, or you? Because he can't. Hets got to
wait until he goes to trial, then he'll bring it out. If
there is a trial.

Q Did he indicate to you that he thought there was
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any conspiracy nere in Los Angeles. That was he was here
for--I know that because Mark Lane, the writer, who makes
some nlce storles, or writes storles, was here with him.
And apparently there are a lot of things that Mark Lane
knows that he--he's sort of--he's an investigator for
Garrison, too, although he says he isn't; but 1f jyou ever
ask, he brings out that little thing, New Orleans Parish
investigators--all these investigators love to carry these
things. He was here, too. Apparently they have been
working on something, whether it's the blue sky or Just
doing the same thing you are, I don't know, but he was here.
Then Garrison came, then they both came back.

Q BY SGT. MacARTHUR: That was after you were in
to see us?

A Oh, yeah. Now one of the investigators asked
me to come down to New Orleans. Garrison would pay my way
down. Since then, to tell him what I saw of the Kennedy

thing, and apparently they've got now a substantial amount

of pictures, too. I don't know where, I guess they get

them from the news services, too.
SGT. COLLINS: Lots of them have been published.
A But 1t seems llke he was conducting his own
little investigation down there about Robert Kennedy's
assassination and trying to link it to John Kennedy's

assaspination. He definitely feels, by the way, the same

VOISR
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Martin Luther King. Ultm Right Wing Conservatives, conserva- |

different people and some way or another cenvincing Sirhan
Sirhan to shoot him, or paying him off to shoot him, Bub
he mentlioned one cother thing which he also mentions, one
other thing which he also mentions, a special bullet that
Sirhan Sirhan used. It wasn't a common every day .22
caliber pistol that you could walk in the store and get.
it was a certain type of bullet that wouldn't cause deep
damage, How did Sirhan Sirhan know about that? Why would
Sirhan 8irhan shooting the gun at a target range a couple
weeks before--I read that in the paper, too, that he had
been out practicing shooting.

Q BY SGT. MacARTHUR: Did Garrison say that it was
a special bullet?

A I don't know how he--I know he hasn't got your
files, and he says it was some form of a special bullet
that certain people know about and others don't. The average
guy going in off the street with a .22 caliber pistol would
buy .22 caliber ammunition to fit the gun, but these bullets
were not regular bullets that you go off the street--you have
to go around to a sporting goods store or a special type
store to get these bullets, So I don't know if this 1s
true or not, but I assume he must know something because
he saild~--and people can direct you to what sporting good

stores to go to buy these bullets, and he also tied in that B
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Martin Luther King was killed with 2 special type bullet |

out of that rifle, and he says now why are they all shot with

special type bulledts? The same thing with John Kennedy,
he says, who knows? 1 don't really want to get that
involved with him. I got to get this thing off the ground.
We got 250 hotels. If there was truth in it, if there was
a plot to kill John Kennedy, and if there was a plot to
kill King and Robert Kennedy, there are people that I know
that would love to know about it, and they would do some-
thing on a national level. But people--and I'm talking now
about Ted Kennedy--they don't even want to talk about it.

I was back in Boston, June 29th, and I was with Ted Kennedy.
He doesn't want to talk about it. He doesn't--it's tight.
When Robert Kennedy didn't want to talk about John Kennedy,
his brother being killed, Ted Kennedy didn't want to--it's
the fartherest thing from his mind; and if there was a plot,
don't you think that these guys would want to know? They
would be the first ones to say, God dammn it if somebody
shot my brother, I'd want to know, especially if he was
going to become president or running for president, and
especlally 1if any other brother was the president. So I
think they elther eraced it from their mind or these are
nuts, Lee Harvey Oswald, so is Sirhan Sirhan. But how many
times does that really happen in our life time that a presi-
dent and a senator in the same family being shot? It

1

isn't that coincidental.
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SGT. COULLINS: Once iu history.

A Yeah, it never happened vefore. HSut one thing
he did say, Garrison said was, I think the Los Angcles
police are really close mouthed. There'!s nothing leaking
out. He says usually in any police department that 1 can
get--1 can get information out of them, but this one I
can't get--which was an interesting thing. Everybody I
hear sald that. All those reporters that I know, they'll
ask me if I know anything, and 1'11 say, "I'm not working
in that." If I was working around 1t, I'm sure it would
be different. We can't get a stiich of information. The
only guy that I knew was Fernando who said he had f{riends
in the Los Angeles Police Department, and I don't know
where ne gets his storles, but the polka dot dress girl
might be interesting.

SGT. MacARTHUR: The beautiful thing about this
is that the Jjudge said no comment, sSo no comment.

A Yeah, I'm just saying-- '

(Conversation not relating to subject) (Tape turned
off and restarted with related questioning)

A Whatt!s the most concrete pilece of evidence?

Q BY SGT. COLLINS: It's all hearsay, really;
isn't it?

A Yeah, yeah, how do you know I'm not a policeman,
I can't go and subpoena or break in thelr house--not break

in--but sneak in theilr house and check on them? The next

= 3
\_ﬂ ,__f;‘?




618 (R-3-4)

g !

thing--another tning, Sirhan's brother who was shot at in
the car by a Vol¥swagen Bus, Micro-Bus, I forget, green or

blue Micro-Bus, but a colored bus--that same bus was seen

at many different places. The reason that this guy PFernando
and some other people say that Sirhan'!s brother--Sirhan
mght have told his brother, and nobody else, really what

had happened; so, therefore, whoever wanted him taken care

of would have taken care of hls brother because they were
afraid that he might tell the story that Sirhan had told

him--what story, who knows,

1
|
i

|

Q That doesn't make sense, though does it, because--

A Well, why if you'd knock off a brother, then
you'd have Sirhan to contend with.

Q Sure because then Sirhan certainly would talk.

A Sure, but not only that, why would they knock
off the brother? I think maybe the brother even set up
that story. You never know. But somebody did shoot. I
saw the pictures in the L.A. Times that somebody shot at
him., Now, you ask me what is the most concrete plece--I1
don't think anybody's really got anything. I mean of all
Sam Spade'!s walking around and all these James Bondlish
type, I really don't think--I think they're all blowling 1n
the wind with some idea that there was some great master
conspiracy hatched by the CIA. This 1s what they want to
believe. The Free Press will put it in every day. The
CIA, led by Ultra Right Wing Conservatives, put up the
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' . 24 on Wolfe. Everything comes back to you. I have a partner
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1 money that Sirhan was a dupe. Now I disbelieve that myself,
2 I think that my own opinion is that Sirhan Sirhan in some
. 3 way might have told somebody else., He may have been

4 involved with somebody else, but I don't think it was con-

! cocted; it was not a conspiracy behind them. I think that

s if two people get together and say I'm going to kill you,
7, that's-~they conspired to kill you; that could be the con- i
8 | spiracy. And the other guy, whoever he may be, 1s scared

9 out of his mind to do anything that you might know about,

10 1 don't know. The second thing is, and this 1s another

1 thing I've heard, is that Sirhan Sirhan and some people had
12 conspired snd they had been paid as a group to do it. I
‘ 13 don't know. You know I'm not the FBI or the Los Angeles

14 Police Department. I don't think the FBI even knows. That
15 FBI agent that came to my house, Wolfe--

18 Q Oh, you remember his name now.

17 A Yeah, Richard T. Wolfe. I remembered.it last

18 time; I gave it to you.

19 Q Well, I saw an interview; I couldn‘t recall.

20 SGT. MacARTHUR: Right. I think at the time

21 right then you didn't remember, and you sald you had the

13 card, and you were going to let us know,

23 A I'11l tell you why this is an interesting story

25 who was a former attorney sgeneral of the State of Utah in

26 | this company, and they're Mormons. There's a lot of

e
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Mormons 1n Utah, and so0 when Wolfe was in my howe I said
I just come back from Salt Lake City. He saild, "Gee, I
went to the University of Utah. I'm from Salt Lake," and
I said, "Are you a Mormon?" He said, "Yeah." I said,
"You don't happen to know Gordon Hines?" He said, "My
gosh, we graduated from law school.”™ Well, that's my
partner. Gordon Hines was here and called Wolfe because
I told him it's an old friend of his. And Wolfe either
was transferred to another city or was out on an assignment.
She Just said he was out of town. And that's how I remember
it because we kept calling for Richard Wolfe, They don't
put FBI on their cards. They Jjust give you a phone number
with a street address. 1t doesn't say the Federal Bureau
of Investigation, and I thought the FBI gives you a card
and says the Ffederal Bureau of Investligation. Llke you
give me a camiand it's Los Angeles Police Department. That'g
what I am looking for. I want to show you this. Thils is
1ike a business card of a bookeeper.

Q BY SGT. COLLINS: I always thought they gave a
card with the FBI on 1it.

SGT. MCARTHUR: No, theylre very, very *&

themselves come up, they always identify themselves. The

thing of it is, I said, "Can I have a card?" and he was very-
"put I don't want to give you a card." But then he says,
"Yeanh, here's my card," and it Just sald Richard Wolfe,

something street, Los Angeles, and the phone number like
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don't call me, I really don't want to be bothered, out to
et back to the answer, I don't think anybody except the
Police Department or the FBI, whoever is implicated, knows
more than you do. I think it's a lot of hearsay. I think
it's stabbing in the dark trying to make a great story.
Everybody wants to make money. That's the whole thing.

1 can see everybody--like that Charack, all he could think
about, "Do you think you can get $5,000? Do you want to
puy it for five, and then you can promote"--I don't do
that., I'm in this btusiness. I'm in closed circuit tele-
vison business, and I do news films. To me it's stupid to
make money off of this whole deal, and yet plenty of people
have sold these pictures you've seen for a fortune because
it's a once-in-a-lifetime shot, But I think it’s all just
a bunch of hearsay, and they're all trying to convince
everybody else because it seems like it's a big circle,
one guy hears and it goes around, and did you hear what he
said, and yeah--you got these guys, these nuts on Channel
9. I used to produce that show, the Bohrman show. Well,
he believes that Sirhan was a plot, He'!ll come right out
on the air~-well, figure all these housewives that are
frustrated in the daytime--this was our audience because

T used to sell the times for all these ** things. You got

every house in America--in Los Angeles watching him. They

1ove the show. He says, "Now, ladies, you tell your

husband when he ges home that it was a consplracy to kill
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31
Robert Kennedy. We Kknow because there's certainly'"--well,
figure 1t out, all those people. Then they start getting
that there was a consplracy, but I think you got more
information than the FBI or anybody. If there was, you're
golng to put it out.
SGT. COLLINS: Well, I'd hate to think ** such

as the one you're talking about, and--

A And never brought it forth.
SGT. COLLINS: And hid it from us and never
brought it forth.
(Overlapping voices)
SGT. COLLINS: And crack something wide open.

A That'!s why I called to your other twe police
officers when this Charack called me for the film. And I
sald I'd even set 1t up where they could go with me to look
at the film #*# I can't think of his name. 3am said, "Well,

you go look aé it, and if you think it's good enough, try

and get a copy." And I said, “"All right, I will," but I
didn't think it was any good. I thought it was just shots
of film *# this Pakistanian guy that was up on the thing.
He didn‘é have anything except he tried to make it look
like this 1s the Charack film, that one head is Sirhan. Hc
sald, "That's Sirhan. See him peeking over the crowd?"
Well, there are enough people in this community and the
country that would belleve him and pay a thousand dollars

I




Just to make sure thcey ot the plcture of Sirhan and they'd
sell 1t for two thousand dollars, Well, to me that's
stupid.

SGT. COLLINS: Well, say he was out in the crowd
looking, what does that show sti11? We know he was at the
Ambassador. After all he pulled the trigger.

A I'd say--that's what I said. He had to be in

the crowd or you know, something; he had walked around there.'

You don't stand there. He wasn't in the kitchen four hours.
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